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Zač á tkem ú nora navš tí -

vila naš i redakci paní  Josefa 

Prochá zková . Dá ma ve vě ku 

93 roků  př iš la osobně  popř á t 

zamě stnanců m KICu do no-

vé ho roku a  zá roveň  př inesla 

text o  dě ní  v  obci Babice. Její  

př í spě vek otiskujeme v  ru-

kopisu. Ješ tě  jednou jí  touto 

cestou dě kujeme za milou 

ná vš tě vu a  př ejeme jí  i  vš em 

ostatní m č tená ř ů m Rosy pev-

né  zdraví  a jasnou mysl.

Ke Tříkrálové sbírce, kte-

rá proběhla v  Rosicích, v  le-

tošním roce přibyl i  výtěžek 

z Novoročního koncertu. Sou-

částí vystoupení Pěveckého 

sboru Blahoslava Hajnce bylo 

předání Cen města Rosic za 

rok 2015. Všem, kteří se na no-

minacích podíleli děkujeme, 

všem oceněným gratulujeme 

a doufáme, že jejich cesta bude 

inspirací pro ostatní.

Lukáš Volánek

šéfredaktor



INFORMACE
PRO OBČANY BABIC
PŘEHLED USNESENÍ
z 12. zasedání Zastupitelstva obce Babice u Rosic
konaného dne 9. 12. 2015 na OÚ v Babicích u Rosic

Zastupitelstvo obce Babice 

u Rosic

Schvaluje:
a)  obecně závaznou vyhlášku 

obce Babice u Rosic č. 3/2015 

o  místním poplatku za pro-

voz systému shromažďová-

ní, sběru, přepravy, třídění, 

využívání a  odstraňování 

komunálních odpadů,

b)  smlouvu o poskytnutí dotace 

č. 1/2016, uzavřenou s Tělo-

výchovnou jednotou SOKOL 

Babice u  Rosic a  pověřuje 

starostu podpisem smlouvy,

c)  smlouvu o poskytnutí dotace 

č.  2/2016, uzavřenou s,  o.  s. 

Babičáci a  pověřuje starostu 

podpisem smlouvy,

d)  smlouvu o  poskytnutí do-

tace č. 3/2016, uzavřenou se 

Spolkem zdravotně postiže-

ných Brněnska – pobočným 

spolkem Zbýšov a  pověřuje 

starostu podpisem smlouvy,

e)  rozpočet obce Babice u Rosic 

na rok 2016. Příjmy celkem: 

7,365.700 Kč, výdaje celkem: 

7,197.700 Kč, fi nancování: – 

168.000 Kč,

f)  rozpočtový výhled na rok 

2016-2018,

g)  smlouvu o  pronájmu neby-

tových prostor (zkušebna 

s  sklad) v  Kulturním domě 

v Babicích u Rosic s Ing. Ja-

nem Kotasem,

h)  bezplatné zapůjčení přísálí 

kulturního domu v Babicích 

u Rosic Klubu seniorů v Ba-

bicích u Rosic na pravidelná 

setkání v roce 2016,

i)  bezplatné zapůjčení kultur-

ního domu v Babicích u Ro-

sic, o. s. Babičáci na akce po-

řádané v roce 2016,

j)  rozpočtové opatření č. 11,

k)  smlouvu o  poskytnutí do-

tace č.  4/2016, uzavřenou 

s Gymnazijní společností z.s. 

ze Zastávky a  pověřuje sta-

rostu podpisem smlouvy,

l)  bezplatné zapůjčení sálu 

kulturního domu v  Babicích 

u Rosic na volnočasové akti-

vity dětí a mládeže, 2x týdně.

Bere na vědomí:
a)  rozpočtové opatření č. 10,

b)  provedení inventarizace ma-

jetku obce za rok 2016,

c)  připomínky zastupitelů,

d)  informace starosty obce.
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Pedikúra Rosice | Jana Prchalová
Ošetření zrohovatělé popraskané paty, zarůstajících nehtů, 

masáže nohou, lakování, zdobení. Modeláž nehtů.
Tel.: 775 162 700

inzerce
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SLOVO STAROSTY
Vážení čtenáři,

původně jsem se chtěl v úno-

rové Rose rozepsat jen o poku-

tách, které plynou do rozpočtu 

města ze stacionárního radaru. 

Byl by to článek na jednu strán-

ku, maximálně na stránku 

a  půl. Po zhlédnutí hlavních 

zpráv na jisté komerční televizi 

musím původně myšlený roz-

sah článku rozšířit a  rozdělit. 

Pokračování článku bude tedy 

v Rose březnové.

Pokud pravidelně sledujete 

televizní zprávy a  čtete den-

ní tisk, jistě jste narazili i  na 

zprávu, která se týkala návrhu 

senátorů včele s  panem sená-

torem Kuberou (primátorem 

města Teplice), aby se v  nove-

le silničního zákona zakázala 

praxe měření rychlosti auto-

mobilů příslušníky městských 

policií. Pan senátor je znám 

svými neortodoxními názory 

a  především jejich prezentací, 

čehož jsem byl několikrát sám 

svědkem. Když se přihlásil na 

sjezdu nebo sněmu  apod. do 

diskuze, vždy nastalo vzruše-

ní v  sále. Největší vzrušení ale 

zažívali vidtelně ti, co seděli za 

předsednickým stolem, nebo 

ti, ke kterým diskuzní příspě-

vek pana senátora směřoval. 

Přestože si pana senátora velmi 

vážím (málokdo vydržel v této 

funkci tak dlouhou dobu a  to 

ještě bez toho, aby převlékl 

kabát ODS), tentokrát s  jeho 

nápadem nemohu souhlasit. 

Jedině v  případě, když by tato 

pravomoc městských policií 

byla převedena na Policii ČR 

a  ta ji pravidelně a  svědomitě 

vykonávala.

Jeho návrhu se samozřej-

mě kromě jeho pár kolegů 

ihned chytila i  média, a  tak 

jsme v  nich mohli najít různé 

komentáře k  tomuto kroku. 

Konkrétně ve výše zmiňova-

né reportáži redaktor nechal 

promluvit tiskového mluvčího 

městské policie z Brna. Ten tlu-

močil názor městské policie, že 

se změnou zákona nesouhlasí, 

že měřením je přispíváno k za-

jištění bezpečnosti v  dopra-

vě ve městě. S  tím by se dalo 

souhlasit. Ale poté byl střih na 

redaktora, jak stojí v  Rosicích 

pod bednou s  radarem. Nic 

proti reklamě na rosický radar, 

ale dodat k  tomu, že měření 

tohoto typu je podle strážníků 

městské policie v  Brně NEE-

TICKÉ!? To mi docela vyra-

zilo dech, kdo má podobné 

zkušenosti se strážníky měst-

ské policie ve městě Brně jako 

já, určitě bude toho názoru, 

že o  jisté formě etiky v  jejich 

jednání a  chování by se dalo 

docela úspěšně polemizovat. 

Možná toto slovo použil redak-

tor sám z vlastní vůle. Druhou 

možností je, že strážníci, či je-

jich tiskový mluvčí, nevědí, co 

slovo „etické“ znamená.

z 
ra
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Foto: archiv autora
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Já rozhodně odmítám, že náš 

radar, stejně jako další stovky 

stacionárních radarů po celé 

republice a  v  zahraničí, jsou 

neetické. Rosický radar nás, 

obyvatele Rosic a širokého oko-

lí, vycvičil tak, že jezdíme přes 

město padesát, někteří i méně. 

Pomalá jízda by se ostatně měla 

taky trestat! V  Chorvatsku 

jsem dostal pokutu za příliš po-

malou jízdu, když se při sjíždě-

ní serpentin v horách za mnou 

vytvořila menší kolona. Tam si 

berme příklad, ne z EET!

Snížení rychlosti vozidel je 

kvůli bezpečnosti na přecho-

dech přes hlavní průtah měs-

tem jen dobře. Vzpomeňme, 

kolikrát již v dřívějších dobách 

došlo na těchto přechodech 

ke srážce vozidla s  chodcem! 

O  bezpečnost chodců, hlavně 

dětí a  seniorů, nám jde přede-

vším. Jsou u  nás však města, 

kde může být umístění radaru 

diskutabilní. Každá instalace 

měřícího zařízení ale podléhá 

schválení Policií ČR dalším 

institucím a ty by obcím a měs-

tům radar jako nástroj šikany 

řidičů jistě nepovolily. Tak jaké 

řeči o  neetičnosti pane redak-

tore!? Vlastně příslušníci měst-

ské policie Brno?

Jaroslav Světlík

starosta města

INVESTIČNÍ AKCE V ROCE 2015
Vážení občané, dovolte mi, 

abych se nejprve krátce vy-

jádřil ke slovu pana starosty 

v  minulém vydání Rosy. Poté 

bych rád shrnul investiční 

akce, které proběhly v  roce 

2015. Velmi často se mne lidé 

ptají na to, co jsme si s panem 

starostou udělali? Proč o mně 

píše tak často a ne příliš licho-

tivě, většinou v  narážkách? 

Jiní se mne ptají, proč na to 

nereaguji? Pravda je ta, že já 

sám vlastně taky nevím, proč 

mi pan starosta nezaklepe na 

dveře, pokud mi chce něco 

sdělit. I  přes nesourodé poli-

tické názory jsme na radnici 

na jedné lodi a  jistá profesio-

nalita a  spolupráce se od nás 

očekává. Rozhodně nechci 

vás, občany města, obtěžovat 

žabomyšími válkami a  trap-

nou komunikací přes média. 

Já osobně se neztotožňuji 

s  formou prezentace, kterou 

používá pan starosta ve svém 

úvodním slovu. Můj názor 

je, že občané by měli být in-

formováni o  dění v  Rosicích 

věcně, bez emocí a  osobních 

útoků na konkrétní osobu 

nebo uskupení. Myslím si 

že, zpravodaj Rosa využívám 

pravidelně pro informování 

občanů o dění ve městě a můj 

facebook je jen dalším ko-

munikačním kanálem, nikoli 

však jediným.

A  teď již k  avizovaným in-

vestičním akcím v  roce 2015. 

V  loňském roce se podařilo 

skutečně mnohé a  další akce 

jsou nyní v přípravě.

▶  Opravy bytových domů na 

ulici Kaštanová (rozpočet 

2 700 000 Kč)

 Zateplení BD Kaštanová 

1169–1170 realizace začala 

již v roce 2014. V roce 2015 

byla dokončena.

▶  MŠ Husova – rekonstrukce 

(rozpočet 3 700 600 Kč)

 Dotace ve výši 

cca  2 200 000 Kč. Stavba 

zahájena dne 1.  6.  2015. 

Práce dokončeny v  srpnu 

2015, školní rok zahájen 

bez problému.

▶  Stavební úpravy v  jižním 

křídle zámku – archiv měs-

ta (rozpočet 600 000 Kč)

 Práce dokončeny, 

zkolaudováno.

▶  Oprava vstupního portá-

lu  – hlavní budova zámku 

7ROSA 2/2016
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(rozpočet 130 000 Kč)

 Provedena oprava portá-

lu a  další práce na rekon-

strukci budou pokračovat 

v roce 2016. Dotace ve výši 

cca 60 000 Kč

▶  Oprava administrativní 

budovy Tyršova 75 (celko-

vý rozpočet – 4 300 000 Kč)

 Provedena oprava kance-

lářských prostor v  II.NP 

kromě 3 místností, chod-

by a  WC. Dokončována 

úprava prostor v  3.NP 

a schodiště.

 Realizace zateplení a  opra-

va střechy byla provede-

na Na tuto realizaci byla 

získána dotace ve výši 

cca 2 200 000 Kč.

▶  Optický kabel Tyršova 

75  – radnice (rozpočet 

250 000 Kč)

Akce se realizovala.

▶  Správa domu Palackého 45 

(rozpočet 250 000 Kč)

 Zrealizována přestavba, 

k  dispozici jsou 4 klimati-

zované kanceláře a  jedna 

neklimatizovaná.

▶  Areál Zámku (rozpočet 

600 000 Kč)

 Práce na opravě sociálního 

zařízení a  úpravě elektro-

instalací v části výstavních 

prostor jsou dokončeny. 

Uvedení do provozu bylo 

začátkem prázdnin.

▶  Investice a  opravy větší-

ho rozsahu na bytovém 

hospodářství (rozpočet 

1 500 000 Kč)

 Mimořádná oprava hava-

rijního stavu klempířských 

prvků na BD Kaštanové 

1169–1170 provedena.

 Oprava izolací na BD Štěp-

nice byla provedena.

 Byla provedena opra-

va střešní krytiny na BD 

Štěpnice dle znaleckého 

posudku

▶  Opravy komunikací (roz-

počet 1 950 000 Kč)

 Provedena oprava lokál-

ních škod na komunikacích 

po zimním období. Prove-

deny asfaltové plochy před 

BD Komenského nám. 40-

42 a na ulici Úvoz.

 Dále byla opravena as-

faltová plocha dět-

ského hřiště na ul. 

Franzova-Muchomůrka.

 Proběhla úprava plochy 

s  dešťovou vpustí na ulici 

Borová.

▶  Opravy chodníků (RTS) 

(rozpočet 600 000 Kč)

 Největší opravy byly pro-

vedeny na ulici Brněnská, 

Říčanská, Kaštanová, Úvoz 

a na hřbitově

▶  Kontejnerová stání  – 

dlažba (RTS) (rozpočet 

80 000 Kč)

 Vydláždění kontejnero-

vých stání na některých 

stanovištích.

▶  Dětská hřiště (rozpočet 

600 000 Kč)

 Rekonstrukce dětského 

hřiště Muchomůrka na ul. 

Francova. Dotace ve výši 

cca 200 000 Kč.

▶  MŠ Zámecká – dětská hři-

ště (rozpočet 630 000 Kč)

 Realizace hřiště za školkou 

na ulici Říčanská. Dotace 

ve výši cca 530 000 Kč.

▶  Autobusové čekárny na 

ulici Trávníky (rozpočet 

170 000 Kč)

Realizace provedena.

▶  Veřejné osvětlení ul. Zbý-

šovská, Pod Strání (rozpo-

čet 250 000 Kč)

 Realizace provedena – pro-

váděly RTS Rosice.

▶  Bezpečné přechody (roz-

počet 507 500 Kč)

 Realizace provedena ve 

spolupráci s  ŘSD. Dotace 

ve výši cca 500 000 Kč.

▶  Rekonstrukce kanalizace 

na ulici Távníky (rozpočet 

1 700 000 Kč)

 Rekonstrukci zajišťo-

val Svaz Vodovodůl 

a Kanalizací.

▶  Ulice Pod Valy (RTS) (roz-

počet 300 000 Kč)

 Oprava povrchu po rekon-

strukci vodovodu. Realiza-

ce provedena RTS.

Mám za to, že počet usku-

tečněných investičních akcí 

v loňském roce v celkové výši 

cca  20,8 mil. Kč není zane-

dbatelný, nicméně věřím, že 

město tuto částku v  letošním 

roce i za pomocí dotačních ti-

tulů ještě zvýší.

Bc. Petr Ženožička

místostarosta
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VÝPIS Z USNESENÍ Č. 9/2015
ze 9. zasedání Zastupitelstva města Rosice, konaného dne 17. 12. 2015

Zastupitelstvo města Rosice na 

svém zasedání dne 17. 12. 2015 

přijalo toto usnesení:

1. Schvaluje:
a)  bezúplatné nabytí pozemku 

parc. č. 1557/29 v k. ú. Rosice 

u Brna, do vlastnictví města 

Rosice od České republiky,

b)  bezúplatné nabytí pozemku 

parc. č. 1557/149 v k. ú. Ro-

sice u  Brna, do vlastnictví 

města Rosice od České re-

publiky,

c)  prodej části pozemku parc. 

č. 5319, v k. ú. Rosice u Brna, 

o  výměře 421 m2, vymeze-

né geometrickým plánem 

č.  2921-289/2015 nově jako 

parc. č.  5319/3, Vodárenské 

akciové společnosti,  a.  s., 

Soběšická 820/156, 638 00 

Brno, IČO: 49455842, za 

cenu 85.200 Kč. K ceně bude 

připočtena DPH dle platných 

předpisů (Hlasování: pro 15 

– pí Lacinová, Bc.  Dvořák, 

p. Hrdlička, Mgr. Pexa, Paed-

Dr. Kroupová, Mgr.  Světlík, 

Bc.  Ženožička, pí Burešová, 

Ing. Brim, p. Volánek, p. Me-

cerod, p. Přikryl, pí Vyhnalí-

ková, JUDr. Polák, Ing. Pro-

keš; proti 1 – Bc.  Dvořák; 

zdržel se 1 – Mgr.  Trojano-

vá),

d)  prodej pozemku parc. 

č.  1530/49 o  celkové vý-

měře 747 m2, v  k. ú. Rosice 

u Brna, za cenu 2 000 000 Kč 

bez DPH a  pozemku parc. 

č.  1530/158, o  celkové vý-

měře 329 m2, v  k. ú. Rosice 

u Brna, za cenu včetně DPH 

605 000 Kč společnosti TE-

TRAX FINANCE, s. r. o., IČ: 

292 11 191, se sídlem Brno 

602 00, Botanická 606/24,

  (Hlasování: pro 13 – pí Laci-

nová, p. Hrdlička, Mgr. Pexa, 

PaedDr. Kroupová, p.  Ve-

škrna, Mgr.  Trojanová, 

Mgr.  Světlík, Bc.  Ženožička, 

Ing. Brim, p. Volánek, p. Me-

cerod, JUDr. Polák, Ing. Pro-

keš; proti 0; zdržel se 4 – 

Bc. Dvořák, pí Vyhnalíková, 

p. Přikryl, pí Burešová),

e)  odvolání pana Pavla Hrd-

ličky z  funkce předsedy Vý-

boru pro hospodaření s  ne-

movitým majetkem města 

(Hlasování: pro 10 – pí Laci-

nová, JUDr. Polák, Ing. Pro-

keš, p. Mecerod, p, Volánek, 

pí Burešová, Ing.  Brim, 

Mgr.  Světlík, Mgr.  Troja-

nová, p.  Vešrna; proti 4 – 

Bc.  Ženožička, Mgr.  Pexa, 

p.  Přikryl, Bc.  Dvořák; zdr-

žel se 3 – PaedDr. Kroupová, 

p. Hrdlička, pí Vyhnalíková),

f)  odvolání paní Radky Peliká-

nové z funkce členky Finanč-

ního výboru,

g)  poskytnutí návratné fi nanč-

ní výpomoci Místní akční 

skupině Brána Brněnska 

ve výši 500 000 Kč v  roce 

2016, za účelem přípravy 

Místních akčních plánů 

vzdělávání pro školy v ORP 

Rosice (Hlasování: pro 16  – 

pí Lacinová, Bc.  Dvořák, 

Mgr.  Pexa, PaedDr. Krou-

pová, p. Veškrna, Mgr. Tro-

janová, Mgr.  Světlík, 

Bc. Ženožička, Ing. Brim, pí 

Burešová, p. Volánek, p. Me-

cerod, p.  Přikryl, pí  Vy-

hnalíková, JUDr.  Polák, 

Ing. Prokeš; proti 0; zdržel se 

1 – p. Hrdlička),

h)  úhradu částky 114.696 Kč 

obci Zastávka u Brna v roce 

2016 v  rámci spolufi nan-

cování akce rekonstrukce 

komunikace Pod Ploty (Hla-

sování: pro 16 – pí Lacino-

vá, Bc.  Dvořák, Mgr.  Pexa, 

PaedDr. Kroupová, p. Veškr-

na, Mgr.  Světlík, Bc.  Ženo-

žička, Ing. Brim, pí Burešo-

vá, p.  Volánek, p.  Mecerod, 

p.  Přikryl, pí Vyhnalíková, 

JUDr.  Polák, Ing.  Prokeš, 

p. Hrdlička; proti 0; zdržel se 

1 – Mgr. Trojanová),

i)  základní potřebné částky na 

běžný provoz a potřebné výše 

příspěvků na odpisy majetku 

příspěvkových organizací na 

rok 2016 dle předloženého 

návrhu,

j)  rozpočet města Rosice na rok 

2016 se změnami v řádcích:

  § 2212 Spolufi nancování – 
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komunikace Pod Ploty + 

114 700 Kč

  § 3369 KIC – nadační příspě-

vek – ČEZ – Rosické kulturní 

léto + 20 000 Kč

  § 6112 Zastupitelstvo města 

+ 200 000 Kč

  § 6409 Rezerva  – 334 700 Kč

  Hlasování: pro 16 – pí Laci-

nová, Bc. Dvořák, Mgr. Pexa, 

PaedDr. Kroupová, p.  Ve-

škrna, Mgr.  Trojanová, 

Mgr.  Světlík, Bc.  Ženožič-

ka, Ing.  Brim, pí Burešo-

vá, p.  Volánek, p.  Mecerod, 

p.  Přikryl, pí Vyhnalíková, 

JUDr.  Polák, Ing.  Prokeš; 

proti 0; zdržel se 0; nehlaso-

val 1 – p. Hrdlička),

k)  obsah závěrečného účtu 

města v  předloženém zně-

ní, a  to již pro zpracování 

závěrečného účtu za rok 

2015 a  dále v  následujících 

letech (Hlasování: pro 16 

– pí Lacinová, Bc.  Dvořák, 

Mgr.  Pexa, PaedDr. Krou-

pová, p. Veškrna, Mgr. Tro-

janová, Mgr.  Světlík, 

Bc.  Ženožička, Ing.  Brim, 

pí Burešová, p.  Volánek, 

p.  Přikryl, pí Vyhnalíková, 

JUDr.  Polák, Ing.  Prokeš, 

p. Hrdlička; proti 0; zdržel se 

1 – p. Mecerod),

l)  „Plán zlepšování na rok 2016“ 

Zdravého města a  místní 

Agendy 21, v  předloženém 

znění.

2. Souhlasí
a)  s  jednoduchou pozemkovou 

úpravou v katastrálním úze-

mí Rosice u  Brna, lokalita 

Křiby (Hlasování: pro 16 – pí 

Lacinová, p. Hrdlička, Paed-

Dr. Kroupová, p.  Veškrna, 

Mgr.  Trojanová, Mgr.  Svět-

lík, Bc. Ženožička, Ing. Brim, 

p.  Volánek, p.  Mecerod, 

JUDr.  Polák, Ing.  Přikryl, 

Bc. Dvořák, pí Vyhnalíková, 

p. Přikryl, pí Burešová; proti 

0; zdržel se 1 – Mgr. Pexa).

3. Pověřuje
a)  radu města Rosice, dle § 102, 

odst.  2 písm.  a), zákona 

č.  128/2000 Sb., o  obcích, 

provést poslední rozpočtové 

opatření roku 2015 v  době 

od konání posledního za-

stupitelstva města do konce 

kalendářního roku.

4. Ukládá
a)  starostovi města zajistit sta-

noviska všech příslušných 

odborů ve věci pozemku 

parc. č.  5055, v  k. ú. Rosice 

u  Brna. Tedy, zda je možné 

potřebný přístup na tento 

pozemek získat soudně nebo 

jinak, zda je zkapacitnění ka-

nalizačního potrubí rekon-

strukcí nebo novou stavbou, 

pro kterou je nutné stavební 

povolení (Hlasování: pro 16 

– pí Lacinová, Bc.  Dvořák, 

Mgr.  Pexa, PaedDr. Krou-

pová, p.  Veškrna, Mgr.  Tro-

janová, Mgr.  Světlík, 

Bc. Ženožička, Ing. Brim, pí 

Burešová, p. Volánek, p. Me-

cerod, p.  Přikryl, pí  Vy-

hnalíková, JUDr.  Polák, 

Ing. Prokeš; proti 0; zdržel se 

1 – p. Hrdlička),

b)  výboru pro hospodaře-

ní s  nemovitým majetkem 

města a  jeho předsedovi, 

aby zahájili jednání s  pa-

nem H. o  možné výstavbě 

badmintonové sportovní 

haly v  Rosicích (Hlasová-

ní: pro 14 – pí Lacinová, 

Bc.  Dvořák, p.  Hrdlička, 

Mgr. Pexa, PaedDr. Kroupo-

vá, Mgr.  Světlík, Bc.  Ženo-

žička, Ing. Brim, p. Volánek, 

p.  Mecerod, p.  Přikryl, pí 

Vyhnalíková, JUDr.  Polák, 

Ing.  Prokeš; proti 0; zdržel 

se 3 – p. Veškrna, Mgr. Tro-

janová, pí Burešová),

c)  starostovi města předložit do 

příštího zasedání zastupitel-

stva podklady o  práci MAS 

Brána Brněnska, zejména 

zakládací listinu, informaci 

o  složení MAS a  rozpočet 

pro rok 2016 s  případným 

návrhem úhrady poskytnuté 

návratné fi nanční výpomoci 

(Hlasování: pro 16  – pí La-

cinová, Bc.  Dvořák, p.  Hrd-

lička, PaedDr. Kroupová, 

p.  Veškrna, Mgr.  Trojanová, 

Mgr.  Světlík, Bc.  Ženožička, 

Ing. Brim, pí Burešová, p. Vo-

lánek, p. Mecerod, p. Přikryl, 

pí Vyhnalíková, JUDr.  Po-

lák, Ing. Prokeš; proti 0; zdr-

žel se 1 – Mgr. Pexa).

5. Rozhodlo
a)  o názvu nových ulic:

  na pozemku parc. č.  1557/8 

a  části pozemku parc. 

č.  1557/37 v  k. ú. Rosice 

u Brna – Slunečná

  (Hlasování: pro 14 – pí Laci-
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nová, Bc. Dvořák, Mgr. Pexa, 

PaedDr. Kroupová, p.  Ve-

škrna, Mgr.  Trojanová, 

Mgr.  Světlík, Ing.  Brim, 

pí  Burešová, p.  Volánek, 

pí  Vyhnalíková, JUDr.  Po-

lák, Ing. Prokeš, p. Hrdlička; 

proti 3 – p. Mecerod, p. Při-

kryl, Bc. Ženožička; zdržel se 

0)

  na zbývající části pozemku 

parc. č. 1557/37 v k. ú. Rosice 

u Brna – Větrná

  (Hlasování: pro 16 – pí Laci-

nová, Bc. Dvořák, Mgr. Pexa, 

PaedDr. Kroupová, p.  Ve-

škrna, Mgr.  Trojanová, 

Mgr.  Světlík, Bc.  Ženožič-

ka, Ing.  Brim, pí Burešová, 

p.  Volánek, p.  Přikryl, pí 

Vyhnalíková, JUDr.  Polák, 

Ing. Prokeš, p. Hrdlička; pro-

ti 1 – p. Mecerod; zdržel se 0)

6. Zvolilo
a)  členkou Finančního výboru 

paní Renatu Ludwigovou,

b)  členkou Finančního výboru 

paní Jitku Lacinovou (Hla-

sování: pro 16 – Bc.  Dvo-

řák, p. Hrdlička, Mgr. Pexa, 

PaedDr. Kroupová, p.  Ve-

škrna, Mgr.  Trojanová, 

Mgr.  Světlík, Bc.  Ženožič-

ka, Ing.  Brim, pí Burešová, 

p.  Volánek, p.  Mecerod, 

p.  Přikryl, pí Vyhnalíková, 

JUDr.  Polák, Ing.  Prokeš; 

proti 0; zdržel se 1 – pí Laci-

nová).

7. Bere na vědomí
a)  zprávu Výboru pro hospoda-

ření s nemovitým majetkem 

města,

b)  zprávu o  činnosti Rady 

města Rosice č.  28/2015 

a č. 29/2015,

c)  zprávu Výboru pro tvorbu 

ÚP a  strategického plánu 

rozvoje města,

d)  zprávu Finančního výboru 

Zastupitelstva města Rosice,

e)  rezignaci pana Milana Krále 

na funkci člena Finančního 

výboru,

f)  rozpočtové opatření 

č. 13/2015 a č. 14/2015,

g)  rozpočet Mikroregionu Ka-

han dso na rok 2016,

h)  rozpočet Svazku vodovodů 

a kanalizací Ivančice na rok 

2016,

i)  pracovní plán Rady města 

Rosice na I. pololetí 2016,

j)  rezignaci pana Ing.  Petra 

Dvořáka, MPA na funkci ta-

jemníka Výboru pro hospo-

daření s  nemovitým majet-

kem města,

k)  hodnotící zprávu projektu 

Zdravé město Rosice a Míst-

ní agendy 21 za rok 2015.

Mgr. Jaroslav Světlík

starosta

Bc. Libor Dvořák

PaedDr. Jaroslava Kroupová

Pavel Mecerod

návrhová komise 

Přítomni byli všichni zastupitelé.

VÝPIS Z USNESENÍ RADY Č. 29/2015
konané dne 14. 12. 2015 v 15.00 hodin na MěÚ Rosice

Rada města Rosice na svém 

jednání dne 14. 12. 2015 přijala 

toto usnesení:

1. Schvaluje
a)  rozpočtové opatření 

č. 14/2015,

b)  seznam příkazců opera-

cí pro rozpočtové opatření 

č. 14/2015,

c)  přidělení fi nančního daru ve 

výši 3 500 Kč Gymnazijní spo-

lečnosti, o. s., U Školy 39, 665 

84 Zastávka, z položky dary,

d)  uzavření Trojstranného 

dodatku č.  1 ke Smlouvě 

o  smlouvě budoucí o  bez-

úplatném převodu majet-

ku ze dne 12. 12. 2015 mezi 

p.  Z.T., p.  D.M., a  městem 

Rosice, se sídlem Palackého 
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nám. 13, 665 01 Rosice, je-

jímž předmětem je změna 

smluvní strany na straně 

budoucího převádějícího, 

kdy se novým budoucím 

převádějícím stává p.  Z.T. 

místo stávajícího budoucího 

převádějícího D.M.,

e)  odpisový plán příspěvko-

vých organizací na rok 2016,

f)  přidělení daru k  proplacení 

nákladů s  odizolováním zdi 

Bc. J.P., na základě jeho před-

ložené žádosti.

2. Souhlasí
a)  s podáním žádosti do výzvy 

MŠMT z  programu 133 310 

na akci „Zvýšení kapacity 

kmenových učeben ZŠ Rosi-

ce.“ V případě, že bude akce 

fi nančně podpořena, budou 

žadatelem poskytnuty fi -

nanční prostředky v  min. 

výši 15% z celkových nákla-

dů akce,

b)  s  uzavřením smlouvy se 

společností Audit-da-

ně, spol. s r. o., Vídeňská 89, 

Brno, na zpracování daňo-

vého přiznání daně z příjmů 

města za rok 2015 a 2016, za 

nabídkovou cenu 10 500 Kč 

bez DPH na příslušný rok,

c)  uzavření Smlouvy o  posky-

tování daňového poraden-

ství se společností Audit-da-

ně, spol. s r. o., Vídeňská 89, 

Brno, jejímž předmětem 

je poskytování daňového 

poradenství při prodeji ne-

movitostí od roku 2016, a to 

určení zdanitelného a  osvo-

bozeného plnění, za základní 

odměnu ve výši 800 Kč za 

odpracovanou hodinu,

d)  s  ukončením Nájemní 

smlouvy uzavřené mezi 

městem Rosice a  pí V.H. ze 

dne 9.  12.  2013 a  Dodatku 

č. 1 ze dne 10. 2. 2014, jejímž 

předmětem je nájem části 

pozemku parc. č.  185 o  vý-

měře 4 m2 za účelem umís-

tění prodejního stánku s ob-

čerstvením. Smlouva bude 

ukončena dohodou ke dni 

31. 12. 2015,

e)  s  uzavřením Mateřské ško-

ly Zámecká v  období vá-

nočních prázdnin, a  to od 

23. 12. 2015 do 3. 1. 2016,

f)  s uzavřením smlouvy o smlou-

vě budoucí o  zřízení věcného 

břemene mezi městem Rosice, 

Palackého nám. 13, 665 01 Ro-

sice a  E.  ON Distribuce,  a.  s., 

F. A. Gerstnera 2151/6, 370 49 

České Budějovice, jejímž před-

mětem je umístění distribuční 

soustavy – kabelové vedení 

NN na parc. č.  3489/1 v  k.ú. 

Rosice u Brna, k akci „Rosice-

-Na Štěpnici, Švehlík: NN přip. 

kab.“, jednorázová úhrada činí 

1 000 Kč bez DPH,

g)  s navrženými organizačními 

změnami na pracovišti tech-

nické správy,

h)  s uzavřením smluv na proná-

jem prostor v  budově Kašta-

nová 1233, Rosice, Penzion pro 

důchodce Rosice pro rok 2016, 

dle přiloženého seznamu,

i)  s  uzavřením smlouvy o  ná-

jmu a  poskytováním služeb 

č. 14135280 ze dne 9. 12. 2015 

mezi městem Rosice a Konica 

Minolta Business Solutions 

Czech,  spol.  s  r.  o. dle před-

loženého návrhu, cena nájmu 

činí 1 840 Kč/měsíc bez DPH, 

smlouva bude uzavřena na 

12 měsíců,

j)  s  uzavřením Rámcové 

smlouvy č. 130 RV 2015 mezi 

městem Rosice a společností 

ista Česká republika, s.  r. o., 

se sídlem Praha 5-Stodůlky, 

Jeremiášova 947, PSČ 155 00, 

IČ: 610 56 758, jejímž před-

mětem je dodávka a montáž 

IRTN a  měřičů tepla, cena 

plnění s DPH je 26 172,30 Kč,

k)  s  uzavřením smlouvy 

o  smlouvě budoucí o  zříze-

ní věcného břemene mezi 

městem Rosice, Palacké-

ho nám.  13, 665 01 Rosice 

a  RWE GasNet,  s.  r.  o., Ústí 

nad Labem, Klíšská 940, PSČ 

401 17, jejímž předmětem je 

zřízení věcného břemene na 

pozemcích města a  to parc. 

č.  2391/14 a  2384, ke stavbě 

plynárenského zařízení, pře-

ložky STL plynovodu v rám-

ci stavby Polyfunkční dům R 

PLACEO, jednorázová úhra-

da činí 1 120 Kč bez DPH.

3. Bere na vědomí
a)  zprávu o  činnosti Měst-

ské policie za měsíc listo-

pad 2015,

b)  informace o investičních ak-

cích v roce 2015,

c)  rezignaci Ing.  Petra Dvořá-

ka,  MPA, na funkci tajem-

níka Výboru pro hospoda-

ření s nemovitým majetkem 

města.
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4. Doporučuje
a)  zastupitelstvu města Rosice 

schválit rozpočet města 2016,

b)  zastupitelstvu města Rosice 

schválit základní potřebné 

částky na běžný provoz a po-

třebné výše příspěvků na od-

pisy majetku příspěvkových 

organizací na rok 2016 dle 

předloženého návrhu,

c)  zastupitelstvu města Rosi-

ce schválit úhradu částky 

114 696 Kč obci Zastávka za re-

konstrukci ulice Pod Ploty, ke 

které bylo vydáno kolaudační 

rozhodnutí dne 31. 5. 2007.

5. Ukládá
a)  tajemníkovi městského úřa-

du předložit do 7.  1.  2016 

změnu organizačního řádu 

městského úřadu a  návrh 

rozpočtového opatření 

v  souvislosti s  navrženými 

změnami na pracovišti tech-

nické správy.

6. Rozhodla
a)  podle § 15, odst.  4, směrni-

ce č.  7/2015 o  hospodaření 

s  byty ve vlastnictví města 

Rosice o  uzavření nájemní 

smlouvy na byt č.  3, Kašta-

nová 1169, Rosice s  nájem-

kyní J.T. na dobu určitou 

2 měsíce.

7. Projednala
a)  rozpočet města Rosice na rok 

2016.

Mgr. Jaroslav Světlík

starosta

Bc. Petr Ženožička

Mgr. Andrea Trojanová

ověřovatelé

VÝPIS Z USNESENÍ RADY 
Č. 30/2015
konané dne 30. 12. 2015 v 17.00 hodin na MěÚ Rosice

Rada města Rosice na svém 

jednání dne 30. 12. 2015 přijala 

toto usnesení:

1. Schvaluje
a)  na základě pověření Zastu-

pitelstvem města Rosice roz-

počtové opatření č. 15/2015,

b)  příkazce operací a  jejich zá-

stupce pro rozpočtové opat-

ření č. 15/2015,

c)  příkazce operací a  jejich zá-

stupce pro rozpočet roku 

2016,

d)  ceník placených služeb a po-

platků knihovny v roce 2016.

Mgr. Jaroslav Světlík

starosta

Ing. František Brim

Mgr. Tomáš Pexa

ověřovatelé

OBYVATELÉ ROSIC V ROCE 2015 V ČÍSLECH

Počet obyvatel k 1. 1. 2016 činil 6 022, tj. o 70 více než v roce 2014, z tohoto počtu je 137 cizinců.

– K trvalému pobytu se nově přihlásilo 201 osob, odhlásilo se 164.

– Dětí se narodilo 77, z toho 35 děvčat a 42 chlapců.

– V loňském roce zemřelo 54 obyvatel, 26 žen a 28 mužů.

Zpracoval odbor vnitřní správy MěÚ Rosice
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VÝPIS Z USNESENÍ RADY 
Č. 31/2016
konané dne 11. 1. 2016 v 15.00 hodin na MěÚ Rosice

Rada města Rosice na svém jed-

nání dne 11. 1. 2016 přijala toto 

usnesení:

1. Schvaluje
a)  nové znění Organizačního 

řádu Městského úřadu Rosi-

ce s účinností od 1. 2. 2016.

2. Souhlasí
a)  se stavebním záměrem 

společnosti ATELIER 

101,  s.  r.  o., Křenová 26, 

602 00 Brno, „Oplocení kom-

plexu RD – Rosice u Brna, lo-

kalita Husova-Tetčická“,

b)  s přípravou žádosti k dotač-

ní výzvě z IROP, výzva č. 19 

Technika pro integrovaný 

záchranný systém,

c)  s  uzavřením smlouvy 

o smlouvě budoucí o zříze-

ní věcného břemene mezi 

městem Rosice, Palacké-

ho nám.  13, 665 01 Rosice 

a  E.  ON Distribuce,  a.  s., 

F.  A. Gerstnera 2151/6, 

370  49 České Budějovice, 

jejímž předmětem je umís-

tění distribuční soustavy 

– kabelové vedení NN, ka-

belové vedení VN, podpěr-

né body, pojistková skříň 

na parc. č.  5697/1, 1003/8, 

679/44, 679/16, 2379/1, 3/5, 

679/15, 679/26, 6105, 12/6 

v k.ú. Rosice u Brna, k akci 

„Rosice, Sportovní, TS 

a kab. VN a NN“, jednorá-

zová úhrada činí 36.040 Kč 

bez DPH, po zapracování 

připomínky OEK MěÚ Ro-

sice,

d)  se zapojením města do akce 

„Ukliďme Česko“ v  rámci 

projektu Zdravé město Ro-

sice.

3. Bere na vědomí
a)  informaci o  činnosti Svazu 

tělesně postižených v  ČR, 

z.s., místní organizace Ro-

sice, za druhé pololetí roku 

2015,

b)  rezignaci Ing.  Jaroslavy 

Hanzlové na funkci tajemni-

ce Finančního výboru.

4. Doporučuje
a)  výstavbu nové budovy ma-

teřské školy Smetanova 

a přípravu dotační žádosti na 

výstavbu této školy,

b)  objednat montáž 3 ks no-

vých vývěsních skříněk 

a  rozmístění 9 ks stávajících 

vývěsních skříněk na Palac-

kého náměstí před centrem 

Romapol a  to od fi rmy Zá-

mečnictví Pokorný Zdeněk, 

Malackova 1387, 665 01 Ro-

sice, kdy konečné technické 

řešení bude konzultováno 

s OKS-investice.

5. Jmenuje
a)  s účinností od 1. 2. 2016 do 

funkce vedoucího živnos-

tenského odboru Městské-

ho úřadu Rosice Bc.  Pavla 

Procházku a to na dobu ne-

určitou,

b)  tajemníkem Výboru pro 

hospodaření s  nemovi-

tým majetkem města pana 

Bc. Josefa Humpolíčka.

6. Nedoporučuje
a)  zastupitelstvu města Rosi-

ce schválit prodej pozemků 

parc. č.  679/85 a  679/128 

manželům E. V. a R. V.

7. Pověřuje
a)  starostu zatím nepokra-

čovat v  dalších jednáních 

o  případné směně pozem-

ků s p. C. V. do doby vydá-

ní stavebního povolení na 

realizaci stavby „Kanaliza-

ce Na Mýtě“.

Mgr. Jaroslav Světlík

starosta

Bc. Petr Ženožička

Mgr. Andrea Trojanová

ověřovatelé
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dTEST – VÝHODNĚJŠÍ A LEVNĚJŠÍ 
DODÁVKY ELEKTŘINY A PLYNU

Vážení spoluobčané, na 

město Rosice se obrátila s  žá-

dostí o spolupráci největší spo-

třebitelská organizace v České 

republice – dTest. Tato organi-

zace představuje nový projekt, 

který pomůže spotřebitelům 

získat výhodnější a  levnější 

dodávky elektřiny a  plynu. 

Přestože v  posledních letech 

ceny energií klesají, mnohé 

domácnosti platí za elektřinu 

a plyn více, než je nutné. Proto 

se organizace dTest rozhodla 

uspořádat hromadnou změ-

nu dodavatelů energií  – www.

ChciVyhodnejsiEnergie.cz, do 

níž se může zapojit každý spo-

třebitel, který má na své jméno 

vedené odběrné místo v  kate-

gorii domácnost.

Registrace je jednoduchá, 

zdarma a zcela nezávazná.

Je třeba si dát jen pozor na 

výpovědní lhůty u  smluv se 

stávajícími dodavateli.

Jak funguje hromadná 
změna dodavatelů energií 
s dTestem
1.  Přihlásit se lze do 10. 2. 2016 

na stránce www.ChciVyhod-

nejsiEnergie.cz, kde lze zís-

kat rovněž bližší informace.

2.  V  aukci dodavatelů vyjedná 

dTest nejlepší možnou na-

bídku pro všechny spotřebi-

tele.

3.  V březnu 2016 tuto nabídku 

zašle dTest spotřebitelům a ti 

se rozhodnou, zda ji přijmou.

4.  O další náležitosti spojené se 

změnou dodavatele se posta-

rá nový dodavatel.

Bc. Pavel Procházka

Odbor živnostenský
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NALEZENÉ VĚCI
NA ÚZEMÍ MĚSTA ROSICE:
Bližší informace poskytne odbor vnitřní správy MěÚ Rosice na tel. č. 546 492 111, osobně 

lze kontaktovat podatelnu úřadu, budova zámku, Žerotínovo nám. 1.

Datum nálezu: Nalezené věci: Místo nálezu

2. 9. 2015 razítko na pobočce České pošty 

7. 10. 2015 dálkové ovládání na parkovišti u zámku

17. 11. 2015 dětská čepička na rohu ul. Tyršové a Fügnerové

23. 11. 2015 klíč na parkovišti u zámku

27. 11. 2015 peněženka na Palackého náměstí

7. 12. 2015 dioptrické brýle na parkovišti u prodejny Lidl

13. 12. 2015 mobilní telefon v kině Panorama

20. 12. 2015 svazek klíčů na křiž. ul. Javorová a Lipová

21. 12. 2015 svazek klíčů na Komenského náměstí

30. 12. 2015 fi nanční hotovost na Palackého náměstí
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SPOLEČENSKÁ KRONIKA
MĚSTA ROSICE

Děkujeme všem, kteří se přišli rozloučit 

s panem Pavlem Polanským,

za květinové dary a projevenou soustrast. 

Poděkování patří i fi rmě Květiny Rudolf 

Hrbek za krásnou květinovou výzdobu.

Děkuje manželka a děti s rodinami.

Navždy smutným 

výročím pro nás zůstane 

24. únor, kdy nás opustil 

náš drahý manžel tatínek 

a dědeček 

pan Josef Kotrsal.

Letos si připomeneme 

1. výročí od jeho úmrtí. 

Čast plyne, ale bolest zůstává. Kdo jste ho 

znali, věnujte mu prosím tichou vzpomín-

ku. Za celou rodinu manželka a děti 

s rodinami.

Dne 20. února 2016 by oslavila 85. naroze-

niny naše maminka a babička,

paní Růžena Šiborová. 

Stále na ni vzpomínáme. Syn Karel Tribula 

a dcera Růžena s rodinou.

Dne 21. února 2016 by se 

dožil 70 roku náš 

milovaný manžel 

a tatínek 

pan Josef Semotam.

Kdo jste ho znali, 

vzpomeňte s námi. Za 

celou rodinu děkuje 

manželka Marie Semotamová.
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Dne 23. února 2016 

vzpomeneme 15. výročí 

úmrtí naší milované 

manželky, maminky, 

babičky a prababičky, 

paní 

Josefy Šanderové 

z Rosic.

Za tichou vzpomínku děkuje manžel 

František, dcery Hana a Pavla s rodinami 

a vnučka Hanička s rodinou.

Utichlo srdce, ubíhá čas, 

vzpomínky v srdci

zůstaly všem z nás.

Dne 18. února 2016 

budou tomu 3 roky, co 

nás navždy opustila naše 

milovaná manželka, 

maminka, babička 

paní Věra Slámová.

S úctou a láskou vzpomíná manžel, syn, 

dcera, bratr a švagrová s rodinami.
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Odpověď:
Vyživovací povinnost ro-

dičů vůči dětem trvá do doby 

než je dítě schopné samo se 

živit bez ohledu na to, jestli 

je zletilé nebo ne. Povinnost 

platit výživné proto větši-

nou končí až ukončením 

studia a  nástupem dítěte do 

zaměstnání. Výše výživné-

ho ale musí vždy odpovídat 

oprávněným potřebám dítěte 

a reálným možnostem rodiče. 

Váš manžel má dvě možnos-

ti. Buď přistoupit na návrh 

zletilého syna a  dohodnout 

se s ním, že mu bude po dobu 

studia platit výživné ve výši, 

jaké syn požaduje, k  takové 

dohodě pak není nutné, aby 

o  ní rozhodoval soud. Pokud 

ale váš manžel s  požadova-

nou výší výživného nesou-

hlasí, bude muset zletilý syn 

podat k  soudu návrh na zvý-

šení výživného vlastním jmé-

nem a  vyčkat na rozsudek. 

Pokud by k tomu došlo, tak až 

do doby pravomocného roz-

hodnutí soudu o  výši výživ-

ného může váš manžel platit 

původní částku výživného, 

tj.  4 500 Kč měsíčně. Pokud 

ale soud synovi vyhoví a  vý-

živné zvýší, bude muset váš 

manžel zvýšené výživné do-

platit zpětně ode dne podání 

návrhu.

Máte pravdu, že v  dnešní 

době existují i  tzv. věční stu-

denti, kteří studují hlavně 

proto, aby mohli co nejdé-

le čerpat finanční podporu 

od rodičů. Podle zákona ale 

výživné nelze přiznat teh-

dy, pokud by bylo v  rozporu 

s  dobrými mravy např.  kdy-

by syn vašeho manžela bez 

jakéhokoliv vážného důvodu 

buď opakoval jednotlivé roč-

níky, nebo studium ukončil 

a  po určité době znovu začal 

studovat jinou vysokou školu. 

Pokud by k  takovému přípa-

du došlo, měl by váš manžel 

možnost domáhat se soudně 

zrušení vyživovací povinnos-

ti vůči synovi právě z důvodu 

rozporu s dobrými mravy.

Jestli ale syn vašeho man-

žela bude řádně studovat bez 

přerušení a opakování roční-

ků, pak vyživovací povinnost 

vašeho manžela vůči němu 

skončí až řádným ukončením 

synova studia a  jeho nástu-

pem do zaměstnání.

JUDr. Petronela Sojková

advokátka

Brněnská 555, Rosice

Tel.: 546 413 003

judrsojkova@gmail.com

PRÁVNICKÁ PORADNA

Dotaz:
Manžel má z  prvního manželství osmnáctiletého syna, 

který letos bude maturovat na střední škole. Manžel se se 

synem nestýká, ale platí mu výživné 4.500 Kč měsíčně. Syn 

mu poslal sms, že požaduje zvýšení výživného, neboť po 

maturitě hodlá studovat na vysoké škole. Vím, že manže-

lovu synovi jde pouze o peníze, neboť o otce nikdy nejevil 

žádný zájem. Ptám se proto, dokdy bude otec povinen platit 

na zletilého syna výživné, v jaké výši a co v případě, že syn 

se kvůli penězům stane tzv. věčným studentem? Kdy končí 

vyživovací povinnost rodičů vůči dětem?

Alena K.

Rosice
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NE JÁ, ALE VY JSTE DOSTALI CENU

Celé město to ví. Začátkem roku předal pan starosta spolu s dalšími významnými osobami 

několik čestných uznání za výjimečnou práci pro město. Jednou z  oceněných jsem byla 

také já – cena byla udělena za přípravu festivalu Rozsvícená Trojice. Když mi tuto zprávu 

oznamovali, myslela jsem si, že jde o  žert, a  trochu mi nebylo jasné, proč právě moje 

maličkost má být terčem takových vtipů.

Ovšem vtip to nebyl. Cenu 

v podobě zarámovaného čest-

ného uznání a několika drob-

ných dárků jsem skutečně 

přebrala. Dokonce i několika 

gratulací jsem se dočkala. 

Ne, že by mi tato skutečnost 

nelichotila nebo mě netěšila, 

právě naopak. Ale stále někde 

v  pozadí zůstává skutečnost, 

kterou jsem doposud plně 

nevyslovila a která někam do 

podvědomí zasadila pocit, že 

i  zmíněná cena není určena 

mně, nýbrž několika stovkám 

dalších lidí.

Dovolte mi vše uvést na 

pravou míru: akce Rosvícená 

Trojice se v  roce 2015 kona-

la poprvé a  jejím cílem bylo 

nabídnout důstojný program 

v rámci rosické pouti. V tom-

to roce se také termínově 

vhodně doplňovala s  Nocí 

kostelů, takže po celý víkend 

bylo „co dělat“ a  „kam jít“ – 

v  pátek již od samého rána 

bylo rušno okolo kostela, kam 

mnozí zavítali asi poprvé v ži-

votě, v  sobotu pak program 

probíhal téměř paralelně na 

několika místech, mimo jiné 

také na prostranství u  kap-

ličky Nejsvětější Trojice. Celé 

akce u  samotné Trojice se 

účastnilo přes sto účinkují-

cích, mnozí přijeli z  daleka. 

Také v  kapli a  v  okolí byli 

mnozí, co měli specifické 

úkoly: seznámit návštěvníky 

s prostorami kaple, nabídnout 

své ucho pro rozhovor, který 

nelze vést ani s  rodinou, ani 

s přáteli a ani s lékařem či te-

rapeutem, nabídnout občer-

stvení účinkujícím, postarat 

se o  pohodlné sezení hostů, 

zajistit příjemný poslech, po 

akci pak vše uklidit, posbírat, 

dokončit, doladit… Dokon-

ce i  v  noci bylo třeba hlídat 

prostranství a osvětlení stro-

mořadí. Kromě účinkujících, 

již za své vystoupení obdrželi 

celou jednu tatranku a jablko, 

se na celé organizaci podílelo 

nespočet dobrovolníků. Po-

dotýkám – dobrovolníků. Jak 

Noc kostelů, tak Rozsvícená 

Trojice se mohly konat pouze 

díky tomu, že, bez přehánění, 

stovky lidí přispěly, jak moh-

ly. Někdo přímou pomocí, 

někdo aspoň podporou nebo 

pozitivní myšlenkou. A  zá-

sluha patří v neposlední řadě 

také návštěvníkům, kteří při-

šli omrknout naprosto nezná-

mou akci. Protože každý, kdo 

někdy organizoval jakoukoliv 

akci pro veřejnost, ví, že na 

návštěvnících nakonec vše 

visí.

Takže pokud patříte k těm, 

co o  akci Rozsvícená Troji-

ce aspoň slyšeli, nebo pokud 

jste se dokonce jakýmko-

liv způsobem účastnili, pak 

vězte, že jste letos obdrželi 

čestné uznání města Rosice, 

které vám také právem ná-

leží. Bez vás by totiž Trojice 

nebyla správně rozsvícená 

a  celá akce by měla napros-

to odlišný charakter. Tím-

to vám gratuluji, raduji se 

s vámi a prosím, oslavte tuto 

zprávu – chlebíčkem, hudbou 

a tancem, dobrou kávou nebo 

aspoň rozsvíceným světlem 

v  srdci. Každý z  nás je jedi-

nečný a  každý z  nás si toto 

uznání zaslouží.

Helena Hradílková
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HVĚZDA NADĚJE
JAKO ZNAMENÍ
POČÁTKU NOVÉHO ROKU

Již šestým rokem na počátku 

roku problikávala nad rosický-

mi ulicemi nenápadná hvězda, 

kterou máme spojenou s  králi 

putujícími do Betléma, neboť 

již pošesté proběhla tříkrálová 

sbírka. Letos to bylo v  sobotu 

9.  ledna, kdy paní zima ukáza-

lo svou ledovou tvář. Zatímco 

mnozí zvl. starší občané se ani 

moc nepokoušeli vyjít z domu, 

koledníci převlečení za mudr-

ce, mágy, krále, učence se pro-

klouzávali dům od domu po 

zledovatělých rosických ulicích, 

aby pořáli k novému roku, roz-

šířili vánoční radost, zazpívali 

koledu a  dali ostatním obča-

nům podílet se na dobročiných 

projektech charity skrze tří-

královou sbírku. K  tomuto ne-

nápadnému třpytu betlémské 

hvězdy přispělo i  KIC a  město 

Rosice tím, že výtěžek novo-

ročního koncertu věnovali na 

konto tříkrálové sbírky. Proto 

jsem se rozhodl navštívit odpo-

lední koncert do ZKC a byl jsem 

mile překvapen, jakého třpytu 

jsem byl svědkem. Před vystou-

pením pěveckého sboru Blaho-

slava Hajnce z  jeho komorním 

repertoárem došlo k  předání 

sedmi ocenění města Rosice. 

Cena pro toho, kdo se zasloužil 

o rozšíření dobrého jméno měs-

ta Rosice do okolí a o vytváření 

mostů a atmosféry důvěry mezi 

samotnými občany Rosic. Ze 

všech cen jsem měl samozřejmě 

radost, o  to víc mě potěšilo, že 

mezi oceněnými byly i dvě ceny, 

které se týkaly společných pro-

jektu KIC a  farnosti (Noc kos-

telů a Rozsvícená Trojice). Chci 

poděkovat KIC a městu Rosice 

nejen za výtěžek z koncertu na 

tříkrálovou sbírku, ale přede-

vším za tuto službu ocenění 

dobrých počinů a dění v minu-

lém roce, které jsou zábleskem 

naděje pro nastávající rok 2016.

Dovolte mi zde jen krátou 

úvahu na toto téma z bible, vol-

ně použita slova žalmů. „Pane, 

nauč nás počítat naše dny, ať 

dojdeme moudrosti srdce. Noc 

noci sděluje poučení, den dni 

o tom podává zprávu. Spravedl-

nost a milosrdenství se potkají. 

Pravda vzejde ze Země a  spra-

vedlnost shléhne z  Nebe“. Tak 

starý rok se během předávání 

cen na chvíli setkal s  novým 

a  všem zúčastněným zablesk-

lo světlo naděje pro nastávající 

rok 2016.

Za sebe i za farnost chci po-

děkovat všem, se kterými jsme 

se potkali na jakémkoliv dob-

rém díle v  minulém roce 2015 

a  těším se společné setkávání 

v roce 2016.

Jan Klíma

rosický farář

Římskokatolická farnost Rosice zve na 

Postní duchovní obnovu
s PhLic. Kateřinou Lachmanovou, Th D. | 20. února v Zámeckém kulturním centru.

Program: 10:00 přednáška na téma: Smysluplná askeze

 12:00 přestávka na oběd

 13:30 přednáška: Typické překážky usmíření

 16:00 prostor pro ztišení, duchovní rozhovory a svátost smíření v chrámu sv. Martina

 18:00 mše svatá v chrámu sv. Martina

Během přednášek bude možnost hlídání dětí od 3 let a zajištěno bude též drobné občerstvení.

Přihlášky a informace na: farnost.rosice@centrum.cz, tel.: 602 356 039
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40 LET PROFESIONÁLNÍCH 
HASIČŮ V ROSICÍCH

První léta
Od ledna 1976 se začal roz-

šiřovat profesionální hasičský 

sbor, který jen pár měsíců 

předtím v  Rosicích vznikl. 

Od počátků byl úzce spoje-

ný s  dobrovolnými hasiči. 

Tyto vazby zůstávají dodnes. 

V listopadu 1975 nastoupil do 

pracovního poměru na místo 

hasiče v  Rosicích pan Matěj-

ka Oldřich. K  1.  1.  1976 pak 

nastoupili pánové Šibor Fran-

tišek a Kusík Jaroslav. Všich-

ni byli dobrovolnými hasiči 

města Rosice.

Sbor se postupně rozrůs-

tal a  začal fungovat v  sesta-

vě, kdy tři lidé byli určení na 

denní službu a  šest na smě-

ny. Zásadní změna nastala 

v  roce 2002, kdy byly slou-

čeny územní odbory HZS 

Brno-město a  Brno-venkov. 

V  dnešní době slouží na sta-

nici 1 velitel stanice a 24 hasi-

čů ve třech směnách.

Organizace zásahů
Na počátku fungování 

profesionálního sboru se 

požáry hlásily na Veřejnou 

bezpečnost, později přímo na 

požární stanici. Poplach ha-

sičům se vyhlašoval sirénou. 

Čekalo se na doplnění členů 

jednotky členy dobrovolného 

sboru a kolegy z volna. Služ-

bukonající hasič vyjížděl jako 

řidič, druhý hasič vykonával 

funkci velitele. Hasič z  vol-

na, nebo vyškolená členka 

dobrovolného sboru, konali 

službu na stanici a udržovali 

radiové spojení s  jednotkou 

u  zásahu. Na požadavek ve-

litele zásahu povolávali další 

jednotky, popřípadě odbor-

níky a  představitele státní 

správy a  samosprávy. Po zá-

sahu byla technika společný-

mi silami připravena na další 

výjezd.

Dnes všechno probíhá 

rychleji. Krajské operační 

středisko přijme informaci 

o mimořádné události a vyšle 

na místo jednotky podle po-

plachového plánu. Jednotka 

vyjíždí do 2 min. Službu má 

min. 6 příslušníků, zpravidla 

2 na RZA (rychlý zásahový 

automobil) a  4 na CAS (cis-

ternová automobilová stří-

kačka), v  případě nutnosti 

vyjíždí současně dvě CAS. 

Doplnění prvního výjezdu 

členy dobrovolného sboru 

a příslušníky z volna již není 

nutné, čímž se celý výjezd 

zrychlil. Spojení a  příslušné 

informace a  služby zajišťuje 

krajské operační středisko. 

Obnovení akceschopnosti, 

tj.  přípravu jednotky a  tech-

niky pro další zásah, včetně 

údržby hadic, organizují veli-

telé jednotlivých zasahujících 

jednotek.

Technika
V  době založení stanice se 

používala technika dobrovol-

ného sboru tj.  CAS32 Tatra 

138, CAS16 Praga RN a  do-

pravní automobil DA12 Avia 

30. Postupně byla technika 

doplněna a  obměněna další-

mi cisternami CAS32 Tatra 

148, CAS25 Škoda 706, CAS 

32 Tatra 815, CAS25 Škoda 

101, dopravními automobi-

ly AS16 IFA, P V3S valník, 

Škoda 1203, Avia 21 Furgon, 

rychlými zásahovými au-

tomobily Volha, Tatra 613, 

Toyota. Byl oddělen majetek 

města a  požárního útvaru. 

V současné době jsou na sta-

nici 2 cisterny, 1 rychlý zása-

hový automobil, 1 osobní au-

tomobil a další technika jako 

jsou kalová čerpadla, sady 

vyprošťovacích zařízení, sady 

na likvidaci ekologických 

havárií, zařízení pro odvod 

kouře, vybavení pro práci ve 

výškách a nad volnou hloub-

kou, vybavení na odchyt bo-

davého hmyzu, motorové pily 

řetězové i rozbrušovací a dal-

ší. Dobrovolný sbor používá 

techniku a  věcné prostředky, 

které jsou v majetku města.
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Stanice
Největším problémem, 

který byl a  stále přetrvává, 

je objekt hasičské stanice. 

V  okresní koncepci zajištění 

požární ochrany z  roku 1974 

byl požadavek na výstavbu 

nové stanice. Původní záměr 

byl vykoupit prostory v  sou-

sedství zbrojnice dobrovol-

ného sboru a  zde postavit 

stanici novou. Výkupy byly 

z větší části dokončeny a byla 

zpracována studie pro cent-

rální požární stanici. Po roce 

1989 byly snahy o  posunutí 

stanice z  centra města. Jed-

nání se však nikdy nedobrala 

k realizaci.

Ve stávajících prostorách, 

s  minimálními náklady, byla 

provedena přestavba původ-

ních garáží dobrovolného 

sboru, jejich rozšíření, vý-

měna střechy. Úprava dvora 

zahrnovala zrušení starého 

sušáku hadic, odbagrování 

zeminy, povrchové úpravy, 

instalaci roletových vrat. 

Oprava objektu v ul. Kpt.  Ja-

roše zahrnovala přestavbu 

původních lázní na odpoví-

dající soc. zařízení, zruše-

ní garáže a  úpravu na šatnu 

dobrovolného sboru, snížení 

stropu, výměnu topení. Ob-

jekt „Haraštovo“ prodělal de-

molici dvorního křídla, zby-

tek byl upraven na skladové 

prostory, které jsou dnes již 

také strženy. Objekt „Wol-

kerova 142“ vyžadoval pře-

stavbu na služební místnosti 

a  kanceláře, výměnu předvá-

lečných roletových vrat na 

klasická, zbudování skladu 

ve dvoře, nástavbu dvorního 

křídla a vybudování dílny pro 

chemicko-technickou službu. 

Následovala půdní vestavba 

místnosti pro noční pohoto-

vost, přestavba sociálního za-

řízení, výměna topení, oken, 

snížení podlahy v  garážích, 

instalace světelných zabezpe-

čovacích zařízení (semafory 

na výjezd), instalace el. siré-

ny. Vše se dělalo za provozu, 

mnohé svépomocí v  rámci 

běžné údržby.

Ředitelství HZS Jihomo-

ravského kraje intenziv-

ně podniká všechny kroky 

k  tomu, aby stanice dosta-

la prostory a  podobu, která 

by odpovídala požadavkům 

dnešní doby.

František Crha

bývalý velitel požární stanice 

v Rosicích

KOŇÁCKÝ BÁL
13. února 2016. Začátek v 19.00 hod ve společenském sále ZKC.

K poslechu a tanci hraje skupina Meandr z Mohelna.

Vstupné: 120 Kč předprodej v KIC, 150 Kč na místě.

Pořádají: František Šmerda a Svaz chovatelů koní ve spolupráci s KIC Rosice.
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O EXTRÉMNÍCH DOPRAVNÍCH 
ZÁCPÁCH Z LOŇSKA A CO S TÍM

Na podzim loňského roku 

byly dopravní zácpy na silni-

cích všude v okolí Brna extrém-

ní. Dopravní zdržení a „kultu-

ra cestování“ neúnosné. Když 

se situace nelepšila, svolal jsem 

v Brně na konci listopadu jed-

nání zodpovědných krajských 

manažerů Ředitelství silnic 

a  dálnic, Správy a  údržby Ji-

homoravského kraje, Správy 

železniční a  dopravní cesty, 

Kordisu, Odboru dopravy Ji-

homoravského krajského úřa-

du a  Magistrátu města Brna, 

Dopravního podniku města 

Brna a  Krajského ředitelství 

Policie ČR. Na tomto setkání 

jsem vysvětlil situaci a  tlumo-

čil rozladění občanské veřej-

nosti. Společně jsme řešili, co 

bylo příčinou naprosto zou-

falé dopravní situace a  jak ji 

neopakovat.

Už z  prvního příspěvku 

plk. L. Tržila, krajského ředitele 

Policie ČR bylo zřejmé, že pů-

jde o koordinaci oprav a rekon-

strukcí silnic, dálnice D1 a že-

leznic a vzájemnou komunikaci 

úřadů, jednotlivých správců, 

investorů a zhotovitelů oprav.

Výsledek jednání? Příči-

nou byla kombinace velkého 

objemu oprav a  rekonstrukcí 

silnic, dálnice D1 a  železnic, 

prodlužování termínů jejich 

oprav z důvodu nedostatečných 

kapacit prováděcích stavebních 

fi rem, které je nebyly schopny 

navýšit z  důvodu nedostatku 

pracovníků. Takže některé sil-

nice měly být opraveny a  dále 

měly sloužit jako objízdné trasy 

pro jiné silnice, jenže opravy 

se protáhly, takže nemohly být 

objížďkami včas. Další silnice 

však uzavřeny byly a  opravy 

zahájeny podle smluv.

Aby se situace neopakovala, 

trval jsem na důsledné koor-

dinaci oprav a  rekonstrukcí 

silnic, dálnice D1 a  železnic 

hned počátkem roku vč. včas-

ného stanovení objížděk, jasné 

správní rozhodování odborů 

dopravy jak Jihomoravského 

krajského úřadu, tak i Magist-

rátu města Brna a  dodržování 

termínů oprav. Požádal jsem, 

abych koordinačním poradám 

mohl být osobně přítomen. Ce-

lou záležitost jsem těsně před 

vánoci také probral s  minist-

rem dopravy a  jeho náměstky. 

Koordinace oprav silnic a  dál-

nic bude nadále předmětem 

jednání podvýboru pro dopra-

vu v Poslanecké sněmovně. Cí-

lem není někoho dehonestovat, 

ale zajistit, aby se dopravní zá-

cpy z  podzimu loňského roku 

neopakovaly a  všechny pláno-

vané opravy a  rekonstrukce 

proběhly podle plánu a smluv.

Ing. arch. Jaroslav Klaška

poslanec

místopředseda Podvýboru pro dopravu PSP
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DĚTI, DĚLÁTE RÁDY NĚCO PODLE 
NÁVODŮ, RECEPTŮ, POPISŮ?
Zkuste si tedy vyrobit sněhuláka z pomerančů podle popisů našich třeťaček.

Snad se vám to podaří.

K  výrobě voňavého sněhu-

láka budu potřebovat: 2 pome-

ranče – jeden větší, jeden men-

ší, 1 sáček hřebíčků, 2 ks celé 

skořice, 2 větvičky, malou uple-

tenou čepičku z vlny a 1 prou-

žek hadříku. 

Nejdříve si vezměte špejli 

a  jeden její konec zapíchněte 

do menšího pomeranče tak, 

aby špejle nečouhala ven dru-

hou stranou pomeranče. Až 

máte zapíchnuto, ulomte druhý 

konec špejle tak, aby se dal za-

píchnout do většího pomeran-

če. Tyto dva pomeranče tvoří 

tělo s hlavou.

Potom zapíchněte do horní-

ho pomeranče jeden hřebíček 

na pravou a  jeden hřebíček na 

levou stranu jako oči. Pak jeden 

doprostřed, aby měl sněhulák 

nos. Nakonec zapichujte plno 

hřebíčků vedle sebe a je na světě 

pusa. Až máte dokončený obli-

čej, můžeme se pustit do knof-

líků. Po celém těle po střední 

linii zapichujte celou svislou 

čáru, kterou tvoří plno hřebíč-

ků pod sebou.

Knofl íky jsme vyrobili a  teď 

jdeme na ruce, které vytvoříte 

tak, že z  každé strany těla za-

píchnete jednu větvičku.

Další věc, kterou každý 

sněhulák musí mít, je čepič-

ka. Upleťte tedy jednu malou 

z vlny a přilepte ji sněhulákovi 

na hlavu. Potom najděte ně-

jaký proužek hadříku, uvažte 

jej sněhulákovi kolem krku 

a máme šálu.

Poslední věc, co uděláme, je, 

že pod sněhuláka nalepíme dvě 

celé skořice tak, aby na nich 

stál jako na lyžích. Když máme 

i poslední krok, jsme s nádher-

nou dekorací hotoví! Podle to-

hoto návodu si kdykoli můžete 

vyrobit tohoto sněhuláka.

Inna Holubářová 3.A

Sněhulák z pomerančů

Budeme potřebovat: 2 po-

meranče, 1 špejli, 1 čepičku, 

2 malé větvičky, 2 celé skořice, 

1 sáček hřebíčků, malý hadřík. 

1.)  2 pomeranče kousky špejlí 

spojte k sobě. 

2.)  Sněhulákovi udělejte z  hře-

bíčků obličej a knofl íky.

3.)  Větvičky použijte na ruce. 

4.)  Nahřejte tavicí pistoli a  če-

pičku přilepte sněhulákovi 

na hlavu. 

5.)  Sněhulákovi přilepte hadřík 

kolem krku jako šálu. 

6.)  Nakonec tavicí pistolí při-

lepte sněhulákovi 2 ks skoři-

ce jako lyže. 

7.)  A máte hotovo!

Tereza Lukášová 3.A

ZÁKLADNÍ ŠKOLA
ROSICE | www.zsrosice.czze
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NĚCO PRO POBAVENÍ
V  prosinci se naši třeťáci 

v českém jazyce zabývali téma-

tem: Co kdo dělá.

Učili se tu o  slovesech, pro-

kládali jsme si to i vyjmenova-

nými slovy po B, vrátili jsme se 

i  k  abecedě, popisovali, luštili, 

tvořili věty…

Jeden den jsme měli legrační 

úkol. Napsat název povolání 

a k nim příjmení, které s povo-

láním nějak souvisí.

A co z toho vzniklo?

Posuďte sami.

Záchranář Petr Vozíček

Hasič Pavel Požár

Brusič František Tupý

Zedník Jan Lopata, Karel 

Cihla

Policista  Roman Zastavil, 

Petr Pouto

Zahradník  Adam Mrkvička, 

Růžena Pivoňková

Cukrář Pavel Dortík

Tesař Roman Střecha

Lékař  Petr Pilulka, Pavel 

Bacil

Švadlena  Lucie Nitková, 

Tereza Jehličková

Kuchař  Václav Vařečka, 

Jakub Omáčka

Bagrista Slávek Kabina

Lesník Jan Dub

Vrátný Kuba Závora

Řezník Marek Krkovička

Mechanik Alex Klíček

Za žáky 3.A třídy Mgr. Adéla 

Koblížková

POZVÁNKA NA SCHŮZKU
RODIČŮ BUDOUCÍCH PRVŇÁKŮ

Vážení rodiče,

dovolujeme si vás pozvat na 

společnou schůzku, která se 

uskuteční v pondělí 22. 2. 2016 

od 16.00 v aule základní školy.

Bude pro vás otevřen zadní 

vstup do školy (prosklený kori-

dor u tělocvičny).

Program setkání:
1.  Předání „Rozhodnutí ředite-

le školy o přijetí žáka do ZŠ“

2.  Přivítání ředitele školy a po-

skytnutí informací ohledně 

výuky v dalším školním roce

3.  Informace o organizaci škol-

ního roku 2016-2017, o počtu 

prvních tříd a  o  tom, které 

paní učitelky budou v příštím 

roce v prvních třídách učit

4.  Další organizační otázky:

 ▶  jak jsou děti rozdělovány 

do jednotlivých tříd

 ▶  umístění učeben a šaten

 ▶  informace o  činnosti 

školní družiny, kam je 

nutno děti přihlásit do 

31. 5. 2016

 ▶  možnost stravování ve ško-

le, služby školní jídelny

 ▶  organizace prvního škol-

ního dne

 ▶  první třídní schůzka pro 

rodiče, která se koná již 

v  úterý 30.  8.  2016 od 

16.00 hod.

5.  Povídání o  školní zralosti  – 

jak rodiče poznají, jestli je je-

jich dítě připraveno na to stát 

se školákem

6.  Nabídka na účast rodičů 

s  dětmi v  předškoláckých 

skupinkách na naší škole. 

Jedná se o  program, kte-

rý vám napoví, co všech-

no potřebuje vaše dítě pro 

úspěšné zvládnutí první 

třídy

7.  Vaše otázky a naše odpovědi

Na setkání se těší:

Mgr. Petr Řezníček

ředitel ZŠ

PaedDr. Jaroslava Kroupová

zástupkyně pro 1. stupeň

Mgr. Iveta Matoušková

koordinátorka předškoláckých skupinek

Mgr. Veronika Pořízková

Školní psycholožka 
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OHLÉDNUTÍ ZA VÁNOČNÍM 
KONCERTOVÁNÍM

10. prosince bylo v KD Cri-

stal v  Rosicích rušno. Probí-

hala zde generálka na vánoční 

koncert. Dolaďovaly se po-

slední detaily, žáci tanečního 

oddělení zkoušeli nové kos-

týmy a  chystaly se nástroje 

a rekvizity.

11.  prosince se v  17  hodin 

rozsvítil na jevišti vánoční stro-

meček a  vánoční koncert, na 

který se všichni tak připravova-

li, mohl začít. Na úvod zahrála 

menší hudební seskupení a po-

tom již jeviště zaplnili taneční-

ci, pěvecké sbory, instrumen-

tální soubory a dechový soubor.

Kromě koncertu v  Rosicích 

se uskutečnily také vánoční 

koncerty v  místech poboček 

naší školy, a  to 10.  prosince 

v Říčanech, 17. prosince v Za-

stávce a  20.  prosince v  Omi-

cích a Domašově.

22.  prosince vystou-

pil komorní pěvecký sbor 

na náměstí při rozzsvěco-

vání betlémského světla 

a  25.  prosince si zahráli žáci 

ze třídy uč. P. Kříže v kostele 

v Domašově.

Chtěla bych touto cestou 

ještě jednou poděkovat panu 

M.  Dvořákovi a  L.  Volánko-

vi z  Kulturně informačního 

centra za nazvučení vánoční-
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SLOVO O ZUŠ
Základní umělecká škola Rosice, Na schodech 239

Telefon: 546 410 159, mobil: 608 635 096, E-mail: zus.rosice@volny.cz

Foto: archiv ZUŠ
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ho koncertu v  Rosicích a  dík 

také patří panu A.  Palkovi za 

nafocení koncertů v  Rosicích 

a v Zastávce.

Na závěr bych vás ještě ráda 

pozvala na žákovský koncert, 

který se uskuteční v  pátek 

12. února v 17 hodin v sále Zá-

meckého kulturního centra.

Za ZUŠ 

Ivana Marková

Oznamujeme, že žákovský koncert plá-

novaný na 12.  2. se přesouvá na termín 

19.  února (17.00  hod., Zámecké kulturní 

centrum). Děkujeme za pochopení.

učitelé a žáci ZUŠ

V minulém vydání měsíčníku Rosa jsem 

nepřesně uvedl poděkování za organiza-

ci mikulášského představení učtelkám 

v  mateřské školce. Na organizaci před-

stavení se podílely učitelky z materškých 

školek Zámecká a  Palackého nikoliv 

MŠ Husova.

Ing. Robert Šafář, Ph.D.

Foto: archiv ZUŠ

29ROSA 2/2016



CO DĚLÁME 
SE SLUNÍČKEM
MŠ ZÁMECKÁ
ODLOUČENÉ PRACOVIŠTĚ SMETANOVA

Ačkoliv by se mohlo zdát, 

že nás nevlídné sychravé po-

časí ukolébalo k  zimnímu 

spánku, opak je pravdou. 

Intenzivně se zabýváme pří-

pravou akcí ve 2.  pololetí 

stávajícího školního roku. 

A dokonce už musíme pláno-

vat organizaci následujícího 

školního roku 2016/17.

Upozorňujeme proto rodi-

če, kteří uvažují o  možnos-

ti zařazení svého dítěte do 

logopedické třídy, aby se již 

v průběhu února a března in-

formovali u  vedoucí učitelky 

Mgr.  Jany Brunclíkové a  do-

mluvili si případnou konzul-

taci, jak mají dále postupovat.

K Žádosti o přijetí je třeba 

doložit Doporučení k  zařa-

zení dítěte do logopedické 

třídy ze Speciálně pedago-

gického centra, Veslařská 

234, 637 00 Brno. Bez něj 

nemůže být dítě nově přijato 

nebo z  běžné třídy MŠ Zá-

mecká přeřazeno.

Dle předběžné domluvy 

k  nám přijedou logopedky 

z  tohoto školského poraden-

ského pracoviště vyšetřit 

nové děti ve středu 13.  dub-

na  2016. Vyšetření trvá asi 

hodinu a vždy je u něho s dí-

tětem přítomen jeho zákonný 

zástupce. Konkrétní hodinu 

je třeba domluvit předem buď 

na tel.č. : 511 115 429, nebo na 

emailové adrese: bruncliko-

va@skolka-rosice.cz.

Mateřská škola Zámecká, 
s logopedickými třídami 
na odloučeném pracovišti 
Smetanova 964, 
poskytuje:

Diagnostickou, speciálně 

pedagogickou a  logopedic-

kou péči dětem předškolního 

věku, u  kterých jsou zjištěny 

řečově komunikační potí-

že. Intenzivní individuální 

a skupinová logopedická péče 

zde prolíná celým výchov-

ně vzdělávacím procesem. 

Má nezastupitelnou úlohu 

při rozvoji komunikačních 

schopností a dovedností dětí. 

Ty jsou předpokladem pro je-

jich další úspěšné vzdělávání 

v základní škole.

Práce v logopedické třídě 
je specifická:

Již od rána pracují koor-

dinovaně s  dětmi učitelky 

a  logopedky. Jedna se věnuje 

kolektivní práci ve třídě, dru-

há individuálnímu nácviku 

výslovnosti nebo jiných řečo-

vých dovedností dítěte v  při-

lehlé pracovně. Také v  logo-

pedické třídě pracují učitelky 

podle Rámcově – vzdělávací-

ho programu (RVP) platného 

pro výchovně – vzdělávací 

práci v MŠ, rozšířeného o čin-

nosti podporující rozvoj řeči 

ve všech jazykových rovinách. 

Na základě kompletní speciál-

ně – pedagogické diagnostiky 

zde mohou logopedky po-

drobně promýšlet metodické 

postupy a  soustavně se při-

pravovat na práci s dětmi. Za-

měřují se na správné dýchání, 

artikulaci, hrubou a  jemnou 

motoriku, grafomotoriku, cel-

kovou obratnost a  koordinaci 

těla, smyslové vnímání, pro-

storovou a  časovou orientaci, 

předmatematické představy, 

obsahovou a  gramatickou 

stránku řeči, rozumové schop-

nosti, samostatnost, soustře-

děnost a pozornost ad.

Tohle všechno, včetně ná-

cviku správné výslovnosti, 

musí děti zvládnout denně do 

10 hodin, kdy odchází, stejně 
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jako děti z  ostatních mateř-

ských škol, na pobyt venku.

Do logopedických tříd 
naší mateřské školy jsou 
zařazovány děti ve věku 
od 3,5 do 6 let
(i děti s odkladem školní 
docházky).

V případě volných míst při-

jímáme i děti jinak zdravotně 

oslabené, které mají dopo-

ručení odborného dětského 

lékaře, např.  z  kardiologie, 

neurologie, foniatrie, aler-

gologie, ortopedie, revma-

tologie ad. Nestačí však jen 

doporučení obvodního dět-

ského lékaře!

Dětem a jejich rodičům 
nabízíme:
▶  předškolní vzdělávání s roz-

šířenou individuální logo-

pedickou péčí, reedukaci 

řečových vad dle individu-

álních vzdělávacích plánů

▶  psychologické, speciálně 

pedagogické a  logopedické 

poradenství ve spolupráci 

s  pracovníky speciálně pe-

dagogických center a  pe-

dagogicko – psychologické 

poradny

▶  komplexní rozvoj osobnos-

ti dítěte dle individuálního 

vzdělávacího plánu

▶  rozvoj jemné i  hrubé mo-

toriky

▶  rozvoj grafomotoriky, 

s  předškoláky pracujeme 

metodou Dobrého startu

viz www.skolka-rosice.cz

▶  muzikoterapii, relaxační 

chvilky, dramatizace, po-

hybové vyžití v  tělocvičně 

a na školní zahradě

▶  předplaveckou výchovu 

v Kuřimi, bruslení, lyžová-

ní s  Lemurem, Keramiku 

a  tvoření, Notování s  f lét-

ničkou, Školu v  přírodě 

a další aktivity.

▶  výtvarné dílničky pro rodi-

če a děti

▶  zahradní slavnosti u  příle-

žitosti Rozsvěcení vánoč-

ního stromku, Dne dětí 

a  Pasování předškoláků, 

dále čertovský týden, ma-

sopustní karneval, aktivní 

účast na tradičním Veliko-

nočním kumštování, aj.

▶  návštěvy divadelních, hu-

debních a  filmových před-

stavení pro děti

▶  jednodenní poznávací výle-

ty, pěší výlety v okolí Rosic

Vzhledem k nižšímu počtu 

dětí ve třídách máme příz-

nivější podmínky pro indi-

viduální práci. Reedukace 

vad řeči je nejvhodnější 

v předškolním věku, protože 

čím závažnější je nedostatek, 

tím hůře a déle se odstraňu-

je. Při současných nárocích, 

které jsou na děti ve ško-

le kladeny (např.  zavedení 

výuky cizího jazyka již od 

1.třídy), je vhodné, aby dítě 

nastoupilo do ZŠ bez váž-

nějších potíží. Stále častěji se 

setkáváme s dětmi, které ješ-

tě na počátku školní docház-

ky mají vadnou výslovnost 

i  více hlásek. Tyto obtíže se 

pak promítají i do pravopisu, 

neboť dítě píše, jak mluví či 

slyší. Mohou být také prů-

vodním jevem poruchy uče-

ní, např.  dyslexie, dysgrafie 

nebo dysortografie. Děti se 

často neumí samostatně sou-

visle vyjadřovat nebo využí-

vat řeč pro kontakt a  komu-

nikaci se svým okolím.

Pro porovnání uvádíme, 
co by mělo umět dítě ve 
věku 3 – 3,5 roku:
▶  tvoří alespoň jednoduché 

věty (začíná mluvit ve větách)

▶  rozšiřuje svou slovní zá-

sobu otázkami „Co je to?“ 

a „Proč?“

▶  rozumí jednoduchým po-

kynům a zapamatovává si je

▶  zvládá výslovnost hlásek: 

MBP, samohlásky AEIOU, 

DTN, J, K, G, H, Ch, dvoj-

hlásky (OU, AU), VF, L, 

měkčení (Bě, Pě, Mě, Vě, 

DI, TI, NI ad.)

Pokud vaše dítě toto ne-

zvládá, bylo by vhodné 

zvážit návštěvu logopeda, 

popř.  také dětského foniat-

ra, který zjistí příčiny opož-

děného nebo nerovnoměr-

ného vývoje řeči a  doporučí 

další péči.

V případě vašeho zájmu se 

těšíme na spolupráci, která 

povede k odstranění komuni-

kačních potíží vašich dětí.

Mgr. Jana Brunclíková

vedoucí učitelka odloučeného 

pracoviště Smetanova
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ZVEME VÁS HEJ! 
NA MASOPUSTNÍ REJ!

Doba karnevalů je v  plném 

proudu. Masopustní veselí 

a  posvícenské koblížky jsou 

víceméně téměř zapomenutou 

tradicí. Na vesnicích se tato tra-

dice dodržuje a my vás všechny 

srdečně zveme na „Masopust-

ní průvod“, který proběhne ve 

čtvrtek 25. února od Mš Huso-

va v Rosicích. Děti a paní uči-

telky v  maskách, kostýmech 

s  nástrojky vyjdou v  9.45  ho-

din od MŠ Husova. Půjdeme 

kolem hřbitova k  městskému 

úřadu, kde na nás bude čekat 

další parta dětí a někteří rodi-

če. Budeme zpívat, tancovat, 

radovat se a tu radost šířit okolo 

sebe. Věříme, že se nám poda-

ří roztančit nejen naše děti, ale 

i  příchozí hosty, kolemjdoucí, 

ale třeba i pana starostu a celé 

Rosice. Děti i  paní učitelky už 

se na tento den moc těší a berte 

to jako srdečnou pozvánku pro 

širokou veřejnost.

Srdečně za Mš Zámecká, od-

loučené pracoviště Mš Husova

S pozdravem pro všechny

 Zdeňka Makovská
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ZVEME VÁS DO KNIHOVNY
 www.knihovna.rosice.cz

www.eReading.cz

16. 2. v 17 hodin | „Altaj – nekrásnější hory Sibiře“
 Srdečně zveme na cestovatelské promítání. Vyprávět o putování nejmalebnějším pohořím Sibiře 

a možná i celé Asie vůbec přijede Roman Janusz. Za doprovodu autentické hudby poznáme mnoha 

zákoutí těchto velehor v létě i v období zlatého podzimu. Více na Gorole.cz

26. 2. v 17.30 hodin | Jak se dělá rozhlas (Český rozhlas podruhé)
 Jaromír Ostrý a Josef Veselý nám prozradí, co všechno se děje v rozhlase, abychom si mohli doma 

zapnout rádio. Půjde o veselé povídání o dramatické tvorbě, o historii a současnosti této nejstarší 

regionální stanice. Račte tedy vstoupit, naladíme si legraci a budeme na šťastné vlně.

Od 1. 2. do 29. 2. | Evropský kopce auglema štatlařa
 Přijďte se podívat na výstavu fotek brněnského fanouška rosické knihovny Filipa Smílka. K vidění 

na cestě za čtyřtisícovkou přes hory Islandu, Švédska, Norska, Rakouska, Itálie, Slovenska, Švý-

carska a České republiky budou západy zoncny, sicna před ledovcem a samozřejmě betelný kopce.

Od 1. 2. do 29. 2. | Stránky mezi nebem a zemí
 Naše země je přívětivou krajinou pro turisty. Co jsou hory? Hory začínají tam, kde v krajině lidé 

ztrácejí dech. U nás se to vlní velkým množstvím pohoří, kopců a kopečků. Těšte se na výstavku 

knih, která je určená milovníkům přírody, horolezcům a fotografům.

Foto: archiv MěK
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DESÍTKA ANEB JAK JSEM SE POZTRÁCELA V HORÁCH VSEDĚ

Únorové téma tak nějak vzniklo samo. Roman Janusz se ozval se zajímavou nabídkou na ces-

topisné povídání, a od toho se odvinulo další. Hory jsou krásné, přitažlivé, náročné, magické 

i éterické a vždycky vám vyhoví. Nabídnou vám spoustu zážitků, stejně jako knihy.

 Naše hory (Martin Čihař) – Horské masivy, vrchoviny a pahorkatiny zabírají převážnou 

část České republiky. Tato obrazová publikace představuje ty nejvyšší z nich – šestnáct 

pohoří, která alespoň jedním vrcholem přesahují tisícimetrovou hranici.

 Na vrcholky hor s Vladimírem Čechem (Marek Hýža) – Úspěšný televizní dokumentární 

cyklus o útulnách, chatách a boudách na českých, moravských a slezských horách Na vr-

cholky hor s Vladimírem Čechem nyní vychází v knižní podobě. Vydejte se na Švýcárnu, 

Ovčárnu, Paprsek nebo Kohútku.

 Magické hory (Květa Fialová, Martin Slunečko) – Naše hory obklopují českou a morav-

skou zemi jako náhrdelník. Miliony let čekaly na člověka. A když konečně přišel, jejich 

vrcholy mu daly ochranu, naději a úctu k bohům.

 Křížem krážem po českých a moravských horách (Tomáš Feřtek, Martin Janoška) – Toul-

ky a potulky neživou přírodou po úzkých pěšinkách s  fotoaparátem, mapou s učitelem 

a novinářem.

 Horolezectví (Garth Hattingh) – Základní příručka pro ty, co potřebují vidět pod sebe 

a hory shora

 Hory. Vášeň a  profese (Francois Damilano, Claude Gardien)  – Další příručka, která je 

určená pro radost výletníků, lezců i alpinistů.

 Vysokohorská turistika (Stefan Winter) – Dokonalý průvodce sportem pro ty, co se cítí 

nejlépe, když túra vede náročným terénem, a pro ty, co se nechají vést, odpočívají a kochají 

se krásnými vyhlídkami.

 Posvátná místa České republiky (Antonín Liška) – publikace o místech spojených s dávný-

mi legendami a mýty, k nimž chová úctu a jejichž proslulost zná celý český národ. K ojedi-

nělým lokalitám naší vlasti bezesporu patří Říp, Hostýn, Petřín, Svatá Hora u Příbrami…

 Každý kopec stojí za…to (Milan Silný) – Dobývat vysoké a turisticky atraktivní kopce je 

po cyklistické stránce mnohem jednodušší. Praděd, Klínovec, Lysá hora, tyhle všechny 

hory dosahují nadmořské výšky přes 1 000 metrů a až na vrchol vede pohodlná asfaltka. 

Když nejde vyjet, může se kolo vytlačit.

Proč bychom se nepotili (Zdeněk Šmíd) – Kultovní série příběhu a vyprávění o „horácích“, 

o jejich nadšení pro zdolávání tatranských štítů, o nepříjemnostech s pracovníky Horské 

služby, o na zážitky bohatém cestovaní vlakem na Slovensko a další a další místy až nadča-

sové příběhy lidí, jež pojí touha po přírodě a sounáležitost s partou.

Jak jsem říkala, poztrácela se… byla to jedna z nejhezčích desítek.

Na vaši návštěvu se těší M. Rovná
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KINO JEDE!
MÁ PRO KAŽDÉHO NĚCO

Loňský rok byl podle statis-

tik Unie fi lmových distributorů 

pro česká kina nejúspěšnějším 

za posledních pět let. Projevilo 

se to samozřejmě i  u  nás a  já 

mohu s hrdostí prohlásit, že rok 

2015 byl nejúspěšnějším rokem 

kina Panorama od doby, kdy jej 

začalo provozovat Kulturní in-

formační centrum Rosice. Ode-

hráli jsme 364 fi lmových pro-

jekcí a počet diváků se vyšplhal 

na úctyhodných 14 284, což je 

o víc než dva tisíce lidí více než 

v  předchozím roce. Toto číslo 

je o  to zajímavější, že zahrnuje 

pouze diváky fi lmových pro-

jekcí. Celkový počet návštěníků 

kina je tedy ještě o pěknou řád-

ku vyšší. Zejména pravidelná 

scénická čtení z cyklu Listování 

bývají pravidelně vyprodaná.

Aby se kino rozvíjelo a  ne-

stagnovalo, je třeba i  pravi-

delných investic. Loni jsme 

vyměnili plynový kotel pro 

kinosál, který byl již na hranici 

životnosti, za nový a úsporněj-

ší. Nejviditelnější investicí však 

bylo pořízení nového rezervač-

ního a vstupenkového systému. 

Pomocí něj je možné z pohodlí 

domova lístky do kina nejen za-

rezervovat a tuto rezervaci dále 

podle aktuální situace upravo-

vat, ale dokonce si vstupenky 

přímo zakoupit. Neustále se 

zvyšující počet takto zakoupe-

ných vstupenek potvrzuje, že to 

byl krok správným směrem.

Ale už dost pohledů do mi-

nulosti, důležitější je budouc-

nost. I  letos bude pokračovat 

činnost fi lmového klubu, který 

byl v  loňském roce obnoven. 

Jeho cílem je představit di-

vákům mimořádné fi lmy ze 

zlatého fondu kinematogra-

fi e a  pozoruhodné novinkové 

snímky, na které by se v  běž-

ném programu kina možná 

nedostalo. Pravidelné projekce 

budou probíhat každou po-

slední středu v  měsíci, kromě 

letních prázdnin, od 19.00. Ka-

ždému fi lmu bude předcházet 

K
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Foto: archiv KIC Rosice
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JAK NALADIT RKTV?
V  Kulturním informačním 

centru Rosice se opakovaně 

setkáváme s problémem, že po 

nákupu nového televizoru mají 

někteří rosičtí občané lokální 

infokanál (RKTV) nedostup-

ný. Obvykle to bývá v  situaci, 

kdy mají od provozovatele ka-

belové televize Selfnet objed-

nánu pouze nejnižší progra-

movou nabídku „Pro začátek“ 

(dříve „Omezená nabídka“) za 

150 Kč měsíčně, na novém tele-

vizoru s DVB-C (případně jen 

DVB-T) tunerem mají naladě-

ny už jen programy z digitální 

nabídky a  dekódovací kartu 

nepoužívají, protože většinu 

z programů v této nejnižší na-

bídce dokážou nové televizory 

s  DVB-C tunerem zobrazit 

i bez dekódovací karty.

Infokanál RKTV je součástí 

nejnižší nabídky za 150 Kč, ale 

kvůli územnímu omezení vysí-

lací licence a autorskoprávních 

smluv je kódovaný, aby jinde 

než v Rosicích nebyl dostupný. 

Všichni rosičtí abonenti ka-

belové televize Selfnet mají na 

svých dekódovacích kartách 

infokanál RKTV dostupný.

Pro příjem RKTV tedy 
vyplývají následující 
možnosti:
1.  K  televizorům s  DVB-C tu-

nerem dokoupit (za 1 299 Kč) 

nebo si pronajmout (za 49 Kč 

měsíčně) od provozovatele 

kabelové televize CA modul, 

k  němu dostanete dekódo-

vací kartu. Bližší informace 

vám poskytnou na zákaz-

nické licence provozovatele 

533 383 335 nebo na obchod-

ním místě, kterým je v  Ro-

sicích elektroprodejna Tech-

nofarm v obchodním centru 

Romapol.

2.  Naladit RKTV v  analogové 

nabídce  – kanál S05, frek-

vence 133,25 MHz, kde je 

stále také dostupný. Počítejte 

ale s  nižší kvalitou a  u  ně-

kterých modelů televizorů 

může být komplikovanější 

přepínání mezi digitálními 

a analogovými programy.

Všichni, kdo mají objednánu 

některou z  vyšších programo-

vých nabídek, dekódovací kar-

tu již používají, neměli by tedy-

mít s příjmem RKTV problém 

(pokud výjimečně problém 

nastane, volejte dohledové cen-

trum Selfnet 533 383 383).

Většinu našich pořadů, 

včetně živě vysílaných dis-

kusních pořadů a  přenosů ze 

zastupitelstva, najdete také 

na Internetu  – na webu KIC 

(www.kic.rosice.cz) nebo na 

YouTube.

Miloš Dvořák

KIC Rosice

krátký úvod a  po něm dosta-

nou zájemci prostor pro dis-

kuzi. Na každou z  klubových 

projekcí můžou přijít všichni 

diváci bez omezení, ale pro 

vážné zájemce nabízíme i člen-

ství ve fi lmovém klubu, které 

si můžete vyřídit v  kině, ale 

i v kanceláři KIC. Členský prů-

kaz, který pořídíte za 100 Kč 

na rok, vám přinese výhodu 

nižšího vstupného na klubové 

projekce ve výši 60 Kč.

Dalším pravidelným cyklem, 

který už velmi dobře funguje, je 

tzv. Bio senior. Zpravidla každý 

poslední čtvrtek v  měsíci od 

17.00 bude přinášet zajímavé 

fi lmy za snížené vstupné. Cílo-

vou skupinou jsou v první řadě 

senioři, ale stejně jako u fi lmo-

vého klubu i u cyklu Bio senior 

platí, že projekce jsou otevřeny 

všem zájemcům.

A protože dobrých zpráv není 

nikdy dost, mám pro vás ještě 

jednu. Po celý měsíc únor bude-

me opět rozdávat oblíbené věr-

nostní karty našeho kina, které 

vám za každých devět zakoupe-

ných vstupenek garantují desátou 

zdarma. Platnost karty není ča-

sově omezená, takže ať jste cinefi l 

nebo do kina zavítáte jednou za 

uherský rok, tato věrnostní karta 

se vám rozhodně vyplatí.

Jan Veškrna

KIC Rosice
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CENY MĚSTA ROSIC
Na úvod Novoročního koncertu, který se uskutečnil v sobotu 9. ledna, proběhlo slavnostní 

předání Cen města těm našim spoluobčanům nebo lidem působícím v  Rosicích, kteří se 

v uplynulém roce nebo svou dlouhodobou činností, ve svém volném čase nebo nad rámec 

obvyklých pracovních úkolů, zasloužili o rozkvět města Rosic, bohatý společenský život 

nebo šířili dobré jméno Rosic.

K
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Pamětní listy, květiny a věcné dary z rukou starosty Jaroslava Světlíka, místostarosty Petra 

Ženožičky, ředitele KIC Lukáše Volánka a vedoucí knihovny Moniky Rovné tentokrát pře-

vzalo těchto sedm osobností:

Antonín Růžička – za aktivní přístup a původní literární tvorbu,

Oldřich Hlaváček a Zdeňka Makovská – za tvořivou práci pro dětské publikum,

Dalibor Kolčava – za přípravu kalendáře Proměny Rosic,

Jaroslav Koblížek – za realizaci dřevěného betléma na náměstí,

Magdalena Volková – za zorganizování Noci kostelů,

Helena Hradílková – za zorganizování festivalu Rozsvícená Trojice.

Všem za jejich činnost dě-

kujeme a  těšíme se na další 

spolupráci nejenom s  nimi, 

ale i  s  dalšími aktivními 

Rosičany.

V  další části sobotního 

podvečera si asi sedmdesát 

návštěvníků vyslechlo písně 

a vánoční koledy v podání Pě-

veckého sboru Blahoslava Haj-

nce pod vedením sbormistryně 

Evy Hajncové.

Miloš Dvořák

KIC Rosice

Foto: Miloš Dvořák
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Milí spoluobčané,

nastal čas hodování a vese-

lí, doba plesů, karnevalů a za-

bíjaček. Doufám, že k  dobré 

náladě přispějí také zprávy ze 

Zdravého města! Vraťme se 

však nejprve na konec minu-

lého roku.

Sedíte v  práci správně? 

Městský úřad Rosice dbá na 

zdraví svých zaměstnanců 

tím, že respektuje požadavky 

na kvalitní kancelářskou židli 

z  pohledu ergonomie. Cílem 

této disciplíny je dosáhnout 

přizpůsobení pracovních 

podmínek výkonnostním 

možnostem člověka. Na zá-

kladě školení o  ergonomii 

sezení dne 3.  12.  2015 bylo 

přijato rozhodnutí, jež zajistí 

zvyšování nároků na správ-

nou ergonomii a  funkčnost 

inventáře, který se postupně 

vymění.

Zastupitelstvo měs-

ta na svém zasedání dne 

17.  12.  2015 schválilo doku-

ment Plán zlepšování na rok 

2016 a vzalo na vědomí Hod-

notící zprávu za rok 2015. 

Oba dokumenty najdete na 

webové stránce projektu. Na 

realizaci plánovaných aktivit 

na rok 2016 vyčlenilo měs-

to ze svého rozpočtu částku 

100 000 Kč. Čerpání exter-

ních finančních zdrojů bude 

možné až po splnění podmí-

nek pro získání kategorie D – 

nejnižší úroveň kvality Zdra-

vého města. O  tuto kategorii 

budou Rosice usilovat právě 

v  tomto roce. Pokud ji splní, 

budou mít možnost čerpat 

finance na zdravé aktivity 

v  roce 2017 i  z  jiných dotač-

ních titulů než jen z rozpočtu 

města. Společnými silami to 

jistě dokážeme!

Dne 27.  1.  2016 proběhlo 

1.  setkání neformální sku-

piny projektu Zdravé město 

a  místní Agenda 21 za účas-

ti vedení města a  zástup-

ců veřejného, neziskového 

a  podnikatelského sektoru. 

Cílem této pracovní skupiny 

je organizace a  podpora re-

alizace plánovaných aktivit. 

Na webové stránce naleznete 

program a zápis ze setkání.

Jedním z  bodů udržitel-

ného rozvoje města je udr-

žitelná energetika. Zdravé 

město Rosice chce podpořit 

zájem o  téma energetických 

úspor a obnovitelných zdrojů 

energie také u  občanů. Proto 

doporučuje využít bezplatné 

služby Energetického kon-

zultačního a  informačního 

střediska – EKIS, které v Ro-

sicích poskytuje kvalifiko-

vaná energetická poradkyně 

Ing.  Marcela Šafářová, tel.: 

733 168 807, e-mail: safarova.

rosice@seznam.cz. Střediska 

EKIS fungují pod záštitou 

Ministerstva průmyslu a  ob-

chodu, program EFEKT  – 

Státní program na podporu 

úspor energie a  využití ob-

novitelných zdrojů energie. 

Ekologické chování obyvatel 

stát podporuje různým do-

tacemi, např.  Nová zelená 

úsporám. Ušetřete čas i pení-

ze a získejte konkrétní infor-

mace přímo v  místě vašeho 

bydliště a zdarma!

Krásné únorové dny přeje

Mgr. Petra Plchová

koordinátor projektu ZM a MA21

www.rosice.cz/zdravemesto

www.facebook.com/zdravemestorosice.cz

k
u

lt
u

ra
 a

 s
p

o
le

čn
o

st

39ROSA 2/2016



CO NOVÉHO V SVČ ROSICE
 

Rezervace, informace a přihlášky na tel.: 511 112 140, mob.: 603 834 762,

e-mail:info@svcrosice.cz., www.svcrosice.cz

najdete nás v severním křídle ZÁMKU v Rosicích, Žerotínovo nám. 1
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OHLÉDNUTÍ
VELKÁ ÚSPĚŠNOST ROSICKÝCH BOJOVNÍKŮ 

NA NÁRODNÍ A NADNÁRODNÍ ÚROVNI

Streetsurvival Rosice a Sebeobrana děti při SVČ Rosice

Rosičtí bojovníci ze Street-

survival Rosice opět úspěšně 

reprezentovali město Rosi-

ce, ale i  Českou republiku na 

mnoha mezinárodních akcích 

a závodech. Prvním z nich byl 

velký mezinárodní turnaj v dy-

namicky se rozvíjejícím úpolo-

vém sportu brazilském Jiu Jitsu, 

který se pořádal v  19.  9.  2015 

v Praze pod názvem Tiger Cup.

Naše výsledky:
Tereza Knötigová: druhé místo,

Adela Fischerová: třetí místo,

Jakub Švarc: druhé místo,

Lubomír Medo junior (dvě vá-

hové kategorie) získal druhé 

a třetí místo.

Další akce, které jsme se zú-

častnili, byl galavečer úpolo-

vých sportů pod názvem Gla-

dork Aréna 6 ve Znojmě, kde 

jsme měli dva své zástupce, a to 

Štěpána Šlapanského, který zá-

pasil v disciplíně MMA (smíše-

ná bojová umění), kde v těžkém 

zápase porazil TKO zkušeného 

polského bojovníka. Druhým 

zápasníkem byl Martin Zemá-

nek, který se utkal v disciplíně 

grappling v  těžkém zápase na 

deset minut s  mistrem České 

republiky.

Cenné vítězství jsme si při-

vezli z  turnaje MMA ARENA 

CUP Jihlava, kde naše barvy 

hájil v disciplíně MMA Štěpán 

Šlapanský, který v  meziná-

rodním zápase se slovenským 

bojovníkem vyhrál v  prvních 

20 s  zápasu technikou páčení 

na loket.

1. 11. 2015 se tým bojovníků 

ze Streetsurvival Rosice zúčast-

nil turnaje pod názvem Hand 

to Hand fi ghting Tiger Cup, 

kde jsme získali tato umístění:

Pavel Zálešák – druhé místo

Daniel Štěpán – třetí místo

Štěpán Šlapanský – třetí místo

Lubomír Medo junior – první 

místo

Závěrem bychom se chtěli 

pochlubit nominací do českého 

národního týmu v  disciplíně 

v  Hand to Hand fi ghtingu, do 

které byli vybráni naši dva čle-

nové rosického sdružení, a  to 

závodníci Štěpán Šlapanský 

a Pavel Zálešák. Naší zápasníci 

byli nominování také na velký 

mezinárodní turnaj v  Ruském 

Kaliningradu, kterého se zú-

častnil Pavel Zálešák, jenž zde 

vybojoval velmi cenný bronzo-

vý kov.

Všem bojovníkům velice 

gratulujeme a  děkujeme za 

vzornou reprezentaci našeho 

sdružení Streetsurvival Rosice, 

města Rosice a  Střediska vol-

ného času Rosice. Děkujeme 

též městu Rosice za veškerou 

podporu našich závodníků 

v  přípravě a  všem našim čle-

40 ROSA 2/2016



nům sdružení, kteří našim zá-

vodníkům asistují při přípravě. 

Největší díky si však zaslouží 

trenéři, a to Marian Hrošovský 

a Mgr. Lubomír Medo, kteří vě-

novali mnoho času na přípravu 

závodníků, a  velké díky patří 

i  jejich rodinám za toleran-

ci, ochotu a  podporu v  jejich 

činnosti.

Mgr. Lenka Medová

TRAMPOLÍNKY
Zdravím všechny sportovní 

nadšence, a hlavně ty, co si dali 

do nového roku předsevzetí, 

ať už se začít hýbat, zhubnout, 

nebo prostě udělat něco pro své 

tělo a zdraví. Vyzkoušeli jste již 

spoustu druhů cvičení, ale žád-

né nebylo to „ideální“? Tram-

polínky jsou skvělým a  zábav-

ným skupinovým cvičením na 

rytmickou hudbu, určené pro 

všechny věkové kategorie. Tento 

druh sportu, spojený i s posilo-

váním problematických partií, 

má spoustu pozitivních účinků 

na naše tělo, a  to např.  zlepše-

ní krevního oběhu, zrychlení 

metabolismu nebo detoxikaci 

těla. Navíc šetříte svoje klouby, 

protože je chráníte před zbyteč-

nými otřesy. Přijďte se vyskákat 

ze špatné nálady a  přebyteč-

ných kil! Skáčeme každé pon-

dělí a středu od 18:00 hodin do 

19:00  hodin v  zrcadlovém sále 

ZKC Rosice. Přidat se můžete 

i do naší skupiny na facebooku, 

„T.R.  A.M.P.  O.L. I.N.Y“, 

kde se dozvíte další potřebné 

informace.

Těším se na vás!

Eva Salášková

DEN PEDAGOGA VOLNÉHO ČASU
Dnes je čtvrtek sedmého led-

na, první pracovní týden v no-

vém roce. Příprava na pracovní 

den začíná už večer, kdy si píši 

do svého diáře, co budu dělat 

druhý den. Mám tam pozna-

menáno  – houbičkou ohladit 

snídaňové hrníčky ze středeč-

ních výtvarných kroužků Duha 

a Toulavá kočka, nachystat díl-

nu na výtvarný kroužek Duha 

II, vytáhnout první výpal ke-

ramiky z  pece, společný pra-

covní oběd, příspěvek do Rosy. 

V  noci jsem nemohla spát, tak 

jsem vymýšlela nový keramický 

kroužek. Usnula jsem k  ránu, 

vstávání nebylo nic moc. Kance-

lář, vyřízení došlé elektronické 

korespondence. Pak vyúčtová-

ní cestovních příkazů a výdajo-

vých dokladů za nakoupený ma-

teriál do kroužků. Snídaňových 

hrníčků je celkem třicet pět, 

spolu s přípravou dílny a  zpra-

cováním hlíny ze včerejšího dne 

trávím v  keramické dílně dvě 

hodiny. Společný pracovní oběd 

v  pizzerii, při té příležitosti se 

s panem vedoucím domlouvám 

na lednové akci. Vyzvedávám 

děti ze ZŠ na výtvarný krou-

žek Duha  II. Je nás pěkná tlu-

pa. Děti jsou natěšené, Nikolka 

dokonce donesla pro všechny 

bonbóny, to na uvítanou po 

novém roce. Děláme poslední 

várku snídaňových hrníčků. 

Děti si nachystají pomůcky, já 

rozdávám hlínu. Ukážu dětem, 

jak hrníček vypadá, vysvětluji 

a  názorně ukazuji postup vý-

roby. Pak už jen slyším Miry, 

Miry, Miry, pomoz prosím, 

zkontroluj, jestli mám hrníček 

dobře udělaný. Dnes je výtvarný 

kroužek více pohodový, dětí je 

v dílně deset. Ve středu chodí do 

Duhy osmnáct a Toulavé kočky 

devatenáct dětí. To už je pěk-

ný záběr. Po kroužku uklízím 

dílnu, znovu kontroluji hrníč-

ky a vytahuji keramiku z pece. 

Usedám k  počítači, zakládám 

do systému letní tábory. Píši 

příspěvek do Rosy. Je 17.30 a od-

cházím domů. Je mi hezky. Moje 

práce má smysl.

Miroslava Murycová
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AKTUÁLNĚ ZE SVČ

Volná místa v kroužcích:
 Capoeira II, Freedom Junior, Železniční modelář, Jezdectví, Kluci v akci, Orientační běh, S kolem 

na cestách, Gymnastika MIMI, Špioni, ZOO klub, Španělština mírně pokročilí, Jóga, Jóga pro 

děti, Funkční tréninky.

Více informací na: www.svcrosice.cz nebo www.svcrosice.iddm.cz.

17. 2. 2016 (středa) | Experimentální dílna – Kašírování na drátěnou konstrukci
SVČ Rosice od 18.00 do 20.00 hodin. Přihlášky posílejte do 15. 2. 2016. Cena 350 Kč.

Podrobné informace na: murycová@svcrosice.cz, mob.: : 734 468 001.

29. 2.–4. 3. 2016 | Příměstský jarní tábor u koní
Cena: 2150 Kč 

Každý den od 8.00 do 16.00 hodin, stáj Karolína ve Zbraslavi.

Jízda na koni, tábornické hry, povídání a výuka o koních. Děti rodiče vozí samostatně.

V ceně: svačina, oběd, svačina, pitný režim.

Přihlášky a podrobné informace info@svcrosice.cz.

29. 2.–4. 3. 2016 | Malá škola vaření
Příměstský tábor. Každý den od 7.00 do 16.00 hod na SVČ Rosice.

 Dny plné vaření. Během tábora se naučíte dělat – chutnou snídani, zdravou svačinku do školy, vý-

borný oběd, odpolední svačinku, jednoduchou večeři. Nachystáme si občerstvení na veselou párty. 

Naučíte se, jak správně servírovat jídlo a jak správně složit zdravý jídelníček. Nebudou chybět hry 

a soutěže na téma vaření.

V ceně tábora je pedagogický dozor, veškerý materiál, odměny. Obědy si budeme vařit sami.

Cena 1180 Kč

Přihlášky a podrobné informace: murycova@svcrosice.cz, 734 468 001.

PLÁNUJEME NA LÉTO

Příměstské tábory:
11.–15. 7. 2016 | Kovbojský tábor

Cena: 1190 Kč

 Zveme všechny děti na divoký západ plný dobrodružství. S šerifem budete řešit záhadné případy 

a vyzkoušíte si, jak se žilo kovbojům.

Přihlášky a podrobné informace info@svcrosice.cz.
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1.–5. 8. 2015 | Vítejte ve světě kostiček
Cena: 1300 Kč. Výtvarně zaměřený tábor.

 Máte rádi Minecraft ? Stavíte rádi z lega? Máte rádi stavebnice z dřevěných kostek? Přijďte tvořit vlastní 

kostkový svět, s kostkami hrát hry, soutěže. Hrozí jediné nebezpečí – můžete se sami stát kostičkou.

Přihlášky a podrobné informace murycova@svcrosice.cz, 734 468 001.

8.–12. 8. 2016 | Prázdniny s cirkusem
Cena: 1190 Kč

 Na vědomost se dává, že cirkus plný kejklů, akrobacie a divů Rosickem projížděti bude. Chceš-li se 

i ty k nám přidat, neváhej a připoj se k našemu principálovi a jeho ve všech ohledech talentované 

družině. Těšit se můžete na plivače ohně, krotitelku šelem i spanilou krasojezdkyni!

Přihlášky a podrobné informace knotigova@svcrosice.cz.

15.–19. 8. 2016 | Tábor na ruby
Cena: 1190 Kč. Svět se zbláznil! Všechno je obráceně… Pojďte se s námi krásně poplést!

Přihlášky a podrobné informace info@svcrosice.cz.

22.–26. 8. 2016 | Tábor u koní
Cena: 2350 Kč. Každý den od 8.00 do 16.00 hodin, stáj Karolína ve Zbraslavi.

 Jízda na koni, tábornické hry, povídání a výuka o koních, dle počasí koupání. Děti rodiče vozí 

samostatně, popřípadě je možná domluva s instruktorem.

Přihlášky a podrobné informace info@svcrosice.cz.

Pobytové tábory:
23.–30. 7. 2016 | Policejní akademie

RS Meziříčko. Cena: 3 300 Kč

 Adrenalin, dobrodružství, improvizace…to vše a mnohem víc je součástí nelehké práce v policej-

ním sboru. Pod vedením ostřílených policistů se naučíš vše, co budeš potřebovat k dopadení pacha-

tele a vyřešení zapeklitého případu. Naučíme se zvládat krizové situace a také základním prvkům 

sebeobrany. Na své si přijdou koumáci, sportovci i výtvarně nadaní kadeti.

Přihlášky a podrobné informace knotigova@svcrosice.cz.

16. 7.–22. 7. 2016 | Kouzelný duhový týden
Chlébské na Vysočině. Cena: 3 300 Kč

 Tábor v krásném zalesněném prostředí Vysočiny, ubytování v dřevěných chatkách. Čeká nás výlet 

za koupáním, na hrad Pernštejn, jízda na koni.

Přihlášky a podrobné informace murycova@svcrosice.cz, 734 468 001.
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RODINNÉ CENTRUM 
KAŠPÁRKOV
Přihlášky a informace na www.kasparkov.cz, tel: 603 927 145, 

email: kasparkov.rosice centrum.cz

Najdete nás v pravém křídle rosického zámku, Žerotínovo 

nám. 1, dveře úplně vpravo. Zvoňte na „taneční sál“ nebo 

„herničku“.
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NABÍDKA PRAVIDELNÝCH AKTIVIT
PRO DĚTI

ÚT 9.00–11.30 a ST 9.00–11.30 hod. (liché týdny) | TVOŘENÍČKO S RODIČI
 Rodiče mohou se svými dětmi strávit příjemné dopoledne veselým zpíváním a jiným dováděním, 

trochou vyrábění – seznamování se s materiály a také novými kamarády (maminky mohou přijít 

s dětmi již od 1,5 roku) v prostředí útulné herničky, a to v době od 9.30 do 11.30 hod. Budeme si 

trochu hrát, zpívat a také něco vyrábět, prostě tak, aby nám bylo dobře. Cena: jednorázové vstupné 

50 Kč Kč, permanentka 10 lekcí/400 Kč, celé pololetí 850 Kč. Lektor: Lenka Jílková

ST 9.00–11.30 hod. (sudé týdny) | kroužek ŠIKULKOVÉ
 Hudebné výtvarné dopoledne pro rodiče s dětmi.Vážení rodiče a prarodiče, přijďte za námi do 

herničky RC Kašpárkov do kroužku s názvem Šikulkové. Tato společná setkávání provedou vaše 

ratolesti zábavnou formou celým rokem. Jsou určena dětem od miminek po předškoláky s dopro-

vodem rodičů či prarodičů. Cena: jednorázové vstupné 50 Kč, těší se na vás lektorky Iva Novotná 

a Veronika Veškrnová.

Cvičení rodičů s dětmi:
– již během ledna si rezervujte místo v kroužku na druhé pololetí

PO a ČT 9.00–9.45 hod. – SLUNÍČKA – pro děti 1–2 roky

PO 10.00–11.00 a ČT 10.00–11.00 hod. – SLŮŇATA a ŽABIČKY – pro děti 2–4 roky

ÚT 9.00–9.45– KOŤÁTKA – pro děti 0,5–1 rok

 ÚT 15.30–16.30– VOLNÉ CVIČENÍ V TĚLOCVIČNĚ ZŠ: Oblíbené úterní odpoledne, kdy pro-

gram si řídí děti a rodiče sami. Hodina není vedena lektorem. Rodiče za pomoci dozoru postaví 

„opičí dráhu“, děti tak mají možnost seznámit se s nářadím v tělocvičně – velké žíněnky, lavičky, 

kruhy, švédská bedna, žebřiny. Pokud zrovna není nálada na cvičení, mohou si děti užít velkého 

prostoru, kde se pořádně vyběhají či si zahrají s míčem, což zejména v zimních měsících určitě 

přijde vhod! Není potřeba se hlásit dopředu. Možno platit jednotlivě, jednorázově.
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PRO DOSPĚLÉ

ÚT 17.30–18.30 hod. | CVIČENÍ NA BOLAVÁ ZÁDA a zpevnění těla.
 Zdravotní cvičení, při kterém se uleví vašim bolavým zádům, nejsou zatěžovány klouby. Vhodné 

pro všechny věkové kategorie. Používáme velké míče, overbally. S sebou: podložku (možno půjčit), 

ručník, pití, obuv (ale není potřeba). Cena: 80 Kč /lekce, permanentka10 lekcí 600 Kč nebo pololetí 

850 Kč. Možno vystavit fakturu nebo potvrzení pro proplacení pojišťovnou. Koná se v Zrcadlovém 

sále ZKC, Lektor: Lucie Šímová

PO 15.30 – 16.30 hod. | ANGLIČTINA pro dospělé
 Cena za jednu hodinu: 120 Kč. Předplatné na půl roku: 1 800 Kč. Koná se v herničce, možno přijít 

i bez předchozího nahlášení, lektor: Jana Krollová

HERNIČKA KAŠPÁRKOVA – Otevírací doba PO: 9–11.30 a ČT: 9–11.30 hod
 I  v  tomto roce vám bude k  dispozici příjemné prostředí naší útulné HERNIČKY. Přijďte si 

s  dětmi pohrát, vyzkoušet nové hračky, poznat nové kamarády i  maminky. Vstupné: 40 Kč, 

členové RC 20 Kč

PROGRAM ÚNOR

7. 2. , NE, 16.00 hod. | DIVADELNÍ PŘEDSTAVENÍ – SNĚHURKA A SEDM TRPASLÍKŮ.
 Připravujeme pro 

vás zimní pohádku, 

kde bude účinkovat 

30 herců  – trpaslí-

ků, skřítků, dětí, do-

spělých… Částečně 

klasická, částečně 

autorská pohádka 

prosluní vaše dny, 

můžete zažít s námi 

příběh plný radosti, 

lásky, zloby a dozvě-

dět se, jak to bylo 

„tehdy“ u  trpaslíků 

v lese a co bylo dál…

Koná se ve velkém 

sále ZKC.
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ZÁVĚREČNÁ ZPRÁVA
ZHODNOCENÍ ČINNOSTI RODINNÉHO CENTRA KAŠPÁRKOV V ROCE 2015

V roce 2015 pokračovalo občanské sdružení (nově spolek) KAŠPÁRKOV úspěšně v činnosti, kterou 

započalo v roce 2011.

Činnost centra se stále zaměřuje na program pro děti ve věku 0,5 – cca 8  let, dále na celé rodiny 

a dospělé.

Centrum mělo v roce 2015 25 aktivních členů – dobrovolníků, kteří se aktivně podíleli na přípravě 

a realizaci akcí

V roce 2015 probíhaly tyto pravidelné aktivity:

Pro děti:
Cvičení rodičů s dětmi – lekce každý týden pravidelně, 5 kroužků, celkem 65 dětí s rodičem

Volné cvičení v tělocvičně ZŠ – každý týden, celkem 20 dětí s rodičem

Tvoření s rodiči – každý týden, celkem 20 dětí s rodičem

Herna pro rodiče s dětmi – 2x týdně, celkem 20 dětí s rodičem

Pro dospělé:
Angličtina – 5 dospělých

Cvičení na bolavá záda – 10 dospělých

V roce 2015 jsme uspořádali tyto jednorázové akce:
8 divadelních představení: návštěvnost průměrně 50 dětí + 50 dospělých/představení

Dílny v rámci Velikonočního kumštování – 30 dětí s doprovodem

Výlet na Okrouhlík ke Dni Země – 100 výletníků

Pohádkový les – 450 návštěvníků

Táta frčí – 150 návštěvníků

Strašidelný bál – 98 dětí s doprovodem

Mikulášská nadílka – 80 dětí s doprovodem

Zdobení stromečku pro zvířátka – 12 rodin

Dále výtvarné dílny, besedy

Tábor pro rodiče s dětmi – 18 rodin

V roce 2015 se nám také podařilo bez jakékoliv fi nanční podpory zrealizovat projekt Vysázení stro-

mů rodin, do kterého se zapojilo 18 rodin. Rodiny samotné se podílely na fi nancování stromů, jejich 

objednání, dopravě a výsadbě v prostoru oddychové zóny za Kuželnou v Rosicích.

Dotaci města Rosice jsme využili na úhradu nájemného za hernu v prostorách ZKC a dále na pro-

nájem tanečního sálu ZKC, kde probíhají kroužky, cvičení rodičů s dětmi a také jednorázové akce 

– divadla, Mikulášská nadílka apod

Lucie Šímová,

RC KAŠPÁRKOV, z.s.
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JEDNODENNÍ HORY 
S TURISŤÁKEM

Nebaví tě doma sedět na zad-

ku? Tak ho zvedni a  pojeď na 

jednodenní hory s  turisťákem. 

V sobotu 13. 2. 2016 se vydáme 

do skiareálu Paprsek, který se 

nachází v Jeseníku. Tam i zpět se 

dostaneme přepychovým auto-

busem a na místě na nás budou 

čekat široké sjezdovky a  skvěle 

upravený snowpark. Toto všech-

no můžeš mít za 750 Kč (dopra-

va tam i zpět, skipas). Jediné, co 

musíš udělat, je napsat na e-mail: 

michalsou@gmail.com a  do 

předmětu uvést: hory s  turis-

ťákem. My ti obratem zašleme 

podrobné informace a případně 

pokyny k  platbě. Přihlaš se co 

nejdřív, protože místa není na-

zbyt. V případě, že se nepřihlásí 

dostatečné množství lidí, zájezd 

se ruší!

Michal Šoukal

vedoucí

NOVINKY 
Z TURISŤÁKU

TÁBOR 2016
I  na nadcházející prázdni-

ny Turisťák připravuje letní 

stanový tábor. Účastníci se 

mohou těšit na dvoutýden-

ní dobrodružství zpestřené 

nabitým dějem. Tento rok se 

chystáme vyrazit na ověře-

né tábořiště u  Hrutova a  to 

v termínu od 6. do 20. srpna. 

Zveme všechny děti od 8  do 

14  let. Cena 3 000 Kč. Více 

informací zveřejníme v  břez-

nové Rose a  na stránkách 

www.turistak.cz. Zájemci si 

své místo mohou rezervovat 

již nyní na telefonním čísle 

776 370 918 (Dan Polanský).

Michal Šoukal

vedoucí
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Foto: archiv Turisťáku
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ÚSPĚŠNÉ UKONČENÍ ROKU 2015
VE SPORTOVNÍ GYMNASTICE

A  je tu konec roku, od září 

jsme pilně trénovali a  vše se 

nám zúročilo na závodech, 

kterých v  posledním měsí-

ci v  roce nebylo málo. Místo 

shonu kolem úklidu, pečení 

a front v obchodních domech, 

se většina z nás rodičů vydala 

do světa s našimi dětmi. Celo-

denní sobotní výlety se určitě 

všem líbily více než předvá-

noční shon. 

První víkend v  měsíci se 

naše děvčata rozjela podívat 

do Hulína, kde se nám velice 

dařilo. V  nejmladší kategorii, 

ročník narození 2009, star-

tovaly dvě závodnice. Prv-

ní místo a  zlatou medaili do 

Klubu sportovní gymnastiky 

Rosice dovezla svěřenkyně 

trenérky Lenky Procházko-

vé, Natálie Hajdinová. Pěkné 

deváté místo obsadila Nikol-

ka Petrčková, kterou trénuje 

Ajka Pokorná. V  kategorii 

dívek ročník narození 2008 

nám startovala čtyři děvčata. 

Linda Gálová, která též patří 

pod křídla Lenky Procházko-

vé, vybojovala pro klub krás-

nou stříbrnou medaili, kterou 

obdržela z  rukou nebeských, 

přímo od samotného Miku-

láše. Další děvčata se umísti-

la také na pěkných místech: 

osmé místo Alexie Maciková, 

deváté místo Barbora Brunc-

líková, dvanácté místo Ema 

Fialová. Jejich trenér Miloslav 

Hajdin z  nich měl obrovskou 

radost. Tato děvčata se do zá-

vodního procesu obula teprve 

od září, a my, přihlížející rodi-

če, vidíme obrovské zlepšení. 

Další kategorie, ročník 2005, 

a krásná stříbrná příčka patří 

zaslouženě Věrce Prokešové, 

která sportovní gymnastiku 

v  Rosicích dělá ze všech na-

šich děvčat nejdéle. Za její píli 

a vytrvalost ji moc a moc gra-

tulujeme. Poslední kategorie 

v  Hulíně byla kategorie ELI-

TE (zde startovala děvčata od 

ročníku narození 1999–2006). 

Sem se zařadily i  naše dvě 

závodnice Karolína Hajdino-

vá a  Karin Viceníková, které 

startovaly na MČR, a  proto 

byly zařazeny mezi děvčata 

s takovým věkovým rozdílem. 

Ale i  zde jsme sklízeli ovoce. 

Kája obsadila bronzové stupně 

vítězů a  Karča krásné sedmé 

místo. Obě děvčata trénuje 

Lenka Procházková.

Další vánoční sobotu 

jsme vyrazili do Moravské-

ho Krumlova. Závody začaly 

brzy ráno a  v  prvních dvou 

sledech startovala naše mladší 

děvčata. Holky závodily s vol-

nými sestavami na prostných 

a kladině (lavičce). I zde jsme 

se mohli pochlubit. Natálka 

Hajdinová vybojovala zlatou 

medaili, Nikolka Petrčková 

skončila na jedenáctém mís-

tě. Věra Prokešová vybojovala 

stříbro, Linda Gálová obsadila 

páté místo, Ema Fialová de-

váté místo, Veronika Hájková 

sp
o
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Foto: archiv KSG Rosice
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šestnácté místo, Alexie Ma-

ciková dvacáté první místo 

a Jana Svobodová dvacáté sed-

mé místo. Tímto ale závody 

nekončily. V odpoledních ho-

dinách nastoupila starší děv-

čata na čtyřboj: bradla, kla-

dina, přeskok a  prostná. Obě 

naše závodnice vystoupily na 

stupně vítězů. Karolína Hajdi-

nová (roč. nar. 2006) vybojo-

vala zlato a Karin Viceníková 

(roč. nar. 2005) získala bronz.

Poslední víkend před Váno-

cemi jsme odjeli do Brna, kam 

jsme se jeli poprat s děvčaty ze 

Sokolu Brno o  přední příčky. 

Je to pro nás obrovská kon-

kurence. Holky z  Brna mají 

šestkrát týdně tréninky i  zá-

klady baletu, super vybavenou 

tělocvičnu s  trampolínami 

a molitanovou jámou pod bra-

dly. Tělocvična, ve které cvičí 

naše děti, není zdaleka tak 

vybavená, ale díky fi nanční 

podpoře města Rosic můžeme 

dětem zakoupit lepší a moder-

nější nářadí, za tuto podporu 

moc děkujeme. Ale ani v  So-

kolu jsme se nemuseli stydět. 

Natálka Hajdinová – stříbro, 

Linda Gálová – stříbro, Bar-

bora Brunclíková čtvrtá, Ema 

Fialová pátá, Jana Svobodová 

desátá, Karolína Hajdino-

vá pátá a  Karin Viceníková 

sedmá.

Co samozřejmě nesmím 

opomenout, jsou závody na-

šich chlapců. I  oni náš Klub 

sportovní gymnastiky Ro-

sice odjeli reprezentovat 

19. 12. 2015 do Prahy-Vršovic, 

kde se konal vánoční závod ve 

sportovní gymnastice žáků. 

Do Prahy odjeli čtyři chlapci, 

které trénuje Stanislav Muryc 

s  Miroslavem Dolejšem. Zá-

vodilo se na čtyřech nářadích 

– prostná, kruhy, přeskok, 

hrazda. Ani chlapci nepřijeli 

s  prázdnou a  pod stromeček 

si předčasně naložili medaile 

nebo drobné dárečky. Náš nej-

mladší Bartoloměj Neumann 

dovezl stříbrnou medaili, 

jeho sportovní kamarád o dva 

roky starší Michael Grzebin-

ski krásné čtvrté místo a nej-

starší chlapci Vojtěch Dolejš 

také stříbro, Samuel Kindler 

pěkné čtvrté místo. Kluci 

gratulujeme!

Těmito vánočními závo-

dy jsme uzavřeli úspěšný 

rok 2015 a  já doufám a  všem 

moc přeji, hodně sportovních 

úspěchů i v roce 2016.

Za Klub sportovní gymnastiky Rosice 

Petra Hajdinová

Foto: archiv KSG Rosice
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ZHODNOCENÍ ČINNOSTI KSG 
ROSICE V ROCE 2015

Základní informace
KSG Rosice je oddíl sportovní gymnastiky. Působíme jako spolek registrovaný pod hla-

vičkou České gymnastické federace. V roce 2014 jsme trénovali 46 dětí v prvním pololetí 

a  43  dětí v  druhém – děvčat i  chlapců ve věku 3–14  let z  Rosic i  z  okolních obcí. Z  toho 

z Rosic je přibližně polovina, během školního roku se naši svěřenci částečně prolínají. Pů-

sobilo u  nás celkem 7  trenérů, optimální stav je 8–10 osob. Při pořádání akcí nám jako 

každoročně pomáhalo cca  20  přátel našeho spolku, většinou z  řad rodičů a  přátel našich 

trenérů. Tréninková činnost probíhala v tělocvičně bývalého učiliště v Rosicích, kde máme 

k  dispozici kromě velké tělocvičny (2x týdně po dvou hodinách) i  speciální gymnastický 

sál 24 hodin denně.

Uspořádané akce:
Všechny naše akce, stejně jako celoroční činnost klubu je propagována na našich webových 

stránkách i  na místě formou prezentace sponzorů, především našeho hlavního sponzora  – 

města Rosice. Z Rosické štiky je pravidelně již několik let připravována reportáž do kabelové 

televize RKTV popřípadě TV Kahan. Zprávy o činnosti uveřejňujeme v místním měsíčníku 

ROSA.

Rosická štika
13. ročník závodu proběhl 18. 4. 2015 a byl uspořádán jako klasický gymnastický čtyřboj. 

Zejména díky nákupu přeskokového stolu z  grantu byl závod na velmi vysoké úrovni. Zú-

častnilo se ho 101 závodnic ze 14 oddílů. Rekordní účast rosického družstva v počtu 13 gym-

nastek je určitě výsledkem systematické práce. V hlavní kategorii – soutěži družstev obsadilo 

domácí rosické družstvo druhé místo. Opět jsme naplnili kapacitu tělocvičny na bývalém 

učilišti na 100 %.

Letní výcvikový tábor Soboňky
53. ročníku se náš oddíl zúčastnil v počtu 25 dětí z našeho oddílu. Společně s šesti trenéry 

jsme vytvořili pro naše děti podmínky ke každoročnímu pobytu v  přírodě pod stany. Tuto 

logisticky velmi náročnou akci jsme zvládli na výbornou, včetně pořadatelství závodu, který 

na tomto táboře probíhá. Všichni tuto poctu chápali jako ocenění za bezchybnou organizaci 

závodů, které probíhají u nás v Rosicích.

Účast na závodech a soustředěních
V průběhu roku jsme se s našimi dětmi zúčastnili cca 20 závodů po celé republice. Zúčastnili 

jsme se třídenního soustředění s našimi kolegy ve Znojmě a čtyřdenního ve Zlíně. Vybojovali 

jsme několik desítek medailí a pohárů. Výsledky našich dětí ze závodů jsou umístěny na našich 

webových stránkách http://ksgrosice.webnode.cz/.
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Mistrovství ČR ve sportovní gymnastice
Nedílnou součástí naší sportovní činnosti je účast na Mistrovství ČR ve sportovní gymnas-

tice. Letos se podařilo probojovat kvalifikacemi na tuto vrcholnou národní akci celkem sedmi 

našim svěřencům.

  Karolína Hajdinová 56. místo starší žákyně

  Karin Viceníková 53. místo starší žákyně

  Bartoloměj Neumann 47. místo nejmladší žáci (2. místo v roč. nar. 2008)

  Michal Grzebinski 20. místo nejmladší žáci

  Matěj Kovács 33. místo mladší žáci

  Vojtěch Dolejš 36. místo mladší žáci

  Samuel Kindler 40. místo mladší žáci

  Družstvo mladších žáku se umístilo na 11. místě.

Stanislav Muryc

předseda, o. s. KSG Rosice

BASKETBAL VETERÁNŮ
Dne 5. 9.  2015 se uskutečnil 

za příjemného počasí 22.  roč-

ník Turnaje veteránů.

Účastní se ho hráči starší 

35  let a  bývá prvním v  řadě 

přátelských turnajů, které mezi 

sebou hráči pořádají.

Turnaje se zúčastnila následu-

jící mužstva:

BK Slavonice

BK Jihlava

BK Moravský Krumlov

BK oddíl Líšeň

BK Blansko ženy

BK Židlochovice

BK Rosice muži

Basket. oddíl Rosice ženy

Turnaj se konal ve sportov-

ním areálu paní Veselé, kde 

jsou připravena dvě basket-

balová hřiště. Mužstva hrála 

vždy 2 krát 10  minut čistého 

času. Na regulérnost zákro-

ků dohlíželi profesionální 

rozhodčí.

Letos se povedlo vyhrát do-

mácímu družstvu celý turnaj. 

Bez porážky prošlo základní 

částí, aby se ve fi nále utkalo se 

svým největším rivalem oddí-

lem BK Líšeň.

I  tento rok se turnaje zú-

častnila široká basketbalová 

veřejnost.

Počtvrté přijela děvčata 

z Blanska, aby spolu s oddílem 

basketbalistek z Rosic zpestřily 

turnaj. 

Konečné pořadí:

1.  BK Rosice

2.  BK Líšeň

3.  BK Jihlava

4.  BK Slavonice

5.  BK Židlochovice

6.  BK Moravský Krumlov

Petr Staněk

51ROSA 2/2016



HC ŠTIKA ROSICE
NAŠI LIGOVÍ 
HOKEJISTÉ BOJUJÍ 
O ÚČAST V PLAY-OFF

Letošní ročník Krajské ligy 

Jihomoravského a  Zlínského 

kraje (za účasti týmů z  kraje 

Vysočina) potvrzuje tu sku-

tečnost, že úroveň této soutěže 

oproti loňskému ročníku neu-

věřitelně narostla.

Velké množství hokejistů, 

kteří hráli ještě v  loňském 

roce v  prvoligových či dru-

holigových týmech, posílilo 

letos mužstva krajské ligové 

soutěže. Pro fanoušky lední-

ho hokeje z  našeho města je 

to velmi příjemné, neboť so-

botní večery mohou strávit 

opravdu u  skvělých hokejo-

vých zápasů.

V  prosinci jsme na našem 

hokejovém stadiónu měli dva 

domácí zápasy.

První jsme odehráli 5.  pro-

since  2015 proti soupeři s  vel-

kými hokejovými tradice-

mi  – HK Kroměříž. A  zápas 

to byl neskutečně dramatický 

a krásný.

Náš soupeř vedl po první 

třetině 0:1 a ve druhé třetině se 

brzy dostal do dvoubrankové-

ho vedení. Náš tým však neslo-

žil zbraně a  poloprofesionální 

hokejový tým z  Kroměříže se 

dostal do role kapříků vedle 

našich dravých štik.

Ještě v  průběhu druhé tře-

tiny jsme vyrovnali na 2:2 

a  čekala nás rozhodující třetí 

třetina, která přinesla bitvu 

o každý metr ledu. Když už se 

zdálo, že zápas skončí v  řádné 

hrací době nerozhodně, dostal 

náš tým 4 minuty před koncem 

přesilovkovou výhodu.

Úporná snaha o  rozhod-

nutí utkání však přinesla pra-

vý opak a  po naší velké chybě 

se Kroměříž ujala vedení ve 

vlastním oslabení. Naši hráči 

však nesložili zbraně a za devět 

vteřin vyrovnali na 3:3. Ne-

skutečně se tento zápas povedl 

Tomáši Krejčímu, který první 

a třetí branku vstřelil sám a na 

druhou přihrával.

Zápas skončil nerozhodně 

a  ke slovu přišla pro fanoušky 

velmi oblíbená hra na trestná 

střílení. A v těch opět exceloval 

Tomáš Krejčí, který jako jediný 

hráč domácího týmu promě-

nil nejen první, ale i své druhé 

trestné střílení! A tak ještě ne-

dávno druholigová Kroměříž 

odjela s porážkou 4:3 po samo-

statných nájezdech.

Druhý domácí zápas jsme 

odehráli v  době adventní  – 

19.  prosince  2015 proti nejsil-

nějšímu týmu naší soutěže HC 

Minerva Boskovice. Vzhledem 

k  tomu, že přechozí zápas náš 

tým s tímto soupeřem v Bosko-
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Souboj o puk pod kontrolou ligového rozhodčího na našem zimním stadiónu v Rosicích Foto: archiv klubu
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vicích vyhrál 3:1, favorizovaný 

boskovický tým přijel nažhave-

ný na odvedu a nutno říci, že se 

mu povedla. Tento zápas jsme 

prohráli 2:7. Domácí fanoušci 

však výkon obou týmů odmě-

nili potleskem.

Po vánočních svátcích se 

Krajská liga Jihomoravského 

a  Zlínského kraje (troufneme 

si říci po vzoru NHL) rozdělila 

do Zlínské a Jihomoravské kon-

ference. Do naší Jihomoravské 

konference jsou zařazeny kro-

mě nás ještě mužstva z  Velké 

Bíteše, Velkého Meziříčí, Bo-

skovic a  Blanska (do Zlínské 

konference jsou zařazeny týmy 

Uherského Hradiště, Uherské-

ho Ostrohu, Uherského Brodu, 

Kroměříže a  b-tým druholigo-

vé Břeclavi). V  průběhu ledna 

a  února  2016 s  těmito soupeři 

sehrajeme systémem doma-ven-

ku rozhodující zápasy o  účast 

v  play-off , kterého se zúčastní 

prvních osm týmů naší soutěže. 

Naši hráči by si rádi zopakova-

li účast v této nejkrásnější části 

soutěže z loňského roku. Vzhle-

dem k  síle našich soupeřů to 

nebude jednoduché, ale pevně 

věříme, že minimálně 8. místo, 

které zaručuje play-off , uhájíme.

Doporučuje všem našich fa-

nouškům sledovat naše inter-

netové stránky – www.hcstika.

cz, na kterých najdou veškeré 

informace o  utkání našeho 

týmu jak v domácím prostředí, 

tak i u našich soupeřů.

Nadále budeme hrát všechny 

naše domácí utkání v  sobotu 

v 17.00 hodin anebo ve čtvrtek 

v 18.00 hodin. Srdečně vás zve-

me na ligový hokej na náš zim-

ní stadión v Rosicích.

Ing. Zdeněk Čížek

Předseda HC Štika Rosice

V současné době tabulka naší krajské ligy vypadá takto:

1. VB HC Spartak Velká Bíteš 18 14 1 1 2 86:51 (35) 45

2. UO Hokej Uherský Ostroh 18 9 4 1 4 76:60 (16) 36

3. BS SK Minerva Boskovice 18 11 1 0 6 83:48 (35) 35

4. VE HHK Velké Meziříčí 18 10 0 1 7 83:62 (21) 31

5. KM HK Kroměříž 18 8 1 4 5 86:70 (16) 30

6. UB HC Spartak Uherský Brod 18 7 3 1 7 71:54 (17) 28

7. BD Dynamiters Blansko HK 18 5 2 1 10 44:85 (-41) 20

8. RC HC Štika Rosice 18 4 1 1 12 52:74 (-22) 15

9. BV HC Lvi Břeclav 18 3 1 4 10 67:96 (-29) 15

10. UH HC Uherské Hradiště 18 5 0 0 13 72:120 (-48) 15
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PREZENTACE NAŠEHO ODDÍLU 
KARATE CLUB DRAGONS ROSICE Z.S. ZA ROK 2015

Karate Club Dragons Ro-

sice působí v  Rosicích již od 

roku 1997. Ve školním roce 

2015/2016 má členská základna 

65 členů, z toho 42 jsou děti od 

pěti do patnácti let.

Karate, které zde vyučuje-

me, nechce ukázat, kdo je lep-

ší a  kdo horší, ale to, že cvičit 

mohou opravdu všichni. Bojo-

vé umění je umění zdvořilosti 

k  sobě samému i  k  okolí, po-

znání svých možností, chápání 

a  smysl života. Karate je me-

toda umožňující ovlivnit celý 

svůj život, vnímat své pokroky 

skrze každodennost. Soustavný 

trénink bojových umění proka-

zatelně snižuje agresivitu a pů-

sobí jako prevence kriminality 

zejména u dětí a mládeže.

Časový harmonogram:
Tréninky probíhají pravidel-

ně od září do června v Rosicích 

ve školní tělocvičně v  těchto 

termínech:

pondělí 18.00–19.30 hod.

čtvrtek 18.00–19.30 hod.

Nejvýznamnějším ocenění 
roku 2015 jsou:

MČR goju ryu
V  sobotu 23.  května  2015 se 

v  Brně na Lesné konalo MČR 

v  karate goju-ryu. Mistrovství 

se zúčastnilo celkem 136 zá-

vodníků z  15 klubů. Náš od-

díl reprezentovalo tentokrát 

7 závodníků  – Robin Škranc, 

Alexandr Mazmanov, Jakub 

a  Lukáš Zrůstkovi, Marija Ly-

tvynyshynová, Ondřej Patočka 

a Ondřej Kříž. Dohromady jsme 

vybojovali 7 medailí – 1 zlatou, 

2 stříbrné a  4  bronzové. Ro-

bin Škranc vybojoval 3. místa 

v  obou kategoriích, ve kterých 

startoval – kata do 8 let a kihon 

ido do 8. let. Alexandr Mazma-

nov vyhrál 1. místo v kategorii 

kihon ido 12-15 let, a stal se tak 

mistrem České republiky. Lu-

Foto: archiv Karate Club Dragons
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káš Zrůstek vybojoval ve stejné 

kategorii krásné 2. místo. Ale-

xandr získal i 3. místo v katego-

rii kata dorostenci. Ondra Kříž 

vybojoval 2. místo v  kategorii 

kata muži a  3. místo v  kumite 

BRH.

Dále získal Roman Lysoněk 

čestné uznání za rozvoj karate 

goju-ryu v České republice.

Wakizaši cup
V sobotu 9. 5. 2015 se v Nym-

burku konal Wakizaši cup. Náš 

oddíl zastupovali tentokrát 

4 závodníci, a to Marija Lytvy-

nyshynová, Markéta Buriano-

vá, Ondřej Patočka a Alexandr 

Mazmanov. Celkem vybojovali 

5 medailí – 2 bronzové, 1 stří-

brnou a 1 zlatou.

Markéta Burianová získa-

la 1. místo v  kumite masters 

a  3.  místo v  kategorii kata 

masters.

Ondra Patočka obsadil 

2. místo v kategorii kata muži. 

Alexandr vybojoval 3. místo 

v kategorii kata starší žáci. Ma-

rija Lytvynyshynová obsadila 

5. místo v kategorii kata starší 

žákyně.

Světový pohár
Dne 25.  4.  2015 se v  Hrad-

ci Králové konal SVĚTOVÝ 

POHÁR, na kterém náš oddíl 

reprezentovala Markéta BURI-

ANOVÁ, a  to rovnou ve dvou 

kategoriích  – kata a  kumite. 

V kategorii kata Markéta získa-

la skvělé 3. místo a v kategorii 

kumite VYHRÁLA!!! Náš od-

díl opět na nejvyšším stupínku 

vítězů.

Mistrovství JMK
V  neděli 18.  10.  2015 se 

v Brně v hale TJ Tesla na Lesné 

konal první ročník Mistrovství 

Jihomoravského kraje. Z naše-

ho oddílu se závodu účastnilo 

9  mladých začínajících závod-

níků  – Robin Škranc, Jakub 

Zrůstek, Gabriela Dittrichová, 

Štěpán Mokrý, Alexandr Maz-

manov, Lukáš Zrůstek, Lenka 

Horáčková, Marija Lytvyny-

shyová a  Jana Pavlíková. Ro-

bin Škranc závodil v kategorii 

kata mladší žáci (7–9  let). Dvě 

kola vyhrál, třetí kolo prohrál. 

Dostal další šanci v  repesáži, 

kde vyhrál, a  umístil se tak 

na krásném 3. místě. Štěpán 

Mokrý a  Jakub Zrůstek závo-

dili v kategorii kata mladší žáci 

(9–11 let), tentokrát se bohužel 

neumístili. Gabriela Dittricho-

vá obsadila v  kategorii kata 

mladší žákyně 5. místo. Lukáš 

Zrůstek a  Alexanr Mazmanov 

závodili ve stejné kategorii, 

a to kata starší žáci (12–13 let). 

Oba vybojovali po výhře v re-

pasáži 3. místo. Marija Lytvy-

nyshyová a  Lenka Horáčková 

závodily v  kategorii kata do-

rostenky (14–15 let). Lenka ob-

sadila 2. místo a Marija získala 

3.  místo. Jana Pavlíková obsa-

Karate Klub Dragons Rosice, z.s. ve spolupráci s JSK ČSKe pořádá v neděli 14. února 2016

1. kolo Krajského poháru v karate JSK ČSKe
a poháru Talentů v kategoriích: žáci, dorost, junioři

Akce se koná ve školní tělocvičně Palackého nám. 291, Rosice. 
Program: 9:00 pohár Talentů 12:00 Krajské kolo o postup na mistrovství ČR.
Registrace na soutěž nejpozději do 12. 2. 2016 na e-mail stk@karate-jmk.cz

Startovné Pohár talentů 50 Kč za osobu
a Krajský pohár 200 Kč za osobu (splatné na místě při prezentaci)

Info: Ondřej Kříž, tel.: 608 516 291, kriz@karate-dragons.cz

občerstvení zajištěno
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dila 2.  místo v  kategorii kata 

U21 a 5. místo v kategorii kata 

ženy.

Soustředění
Karate Club Dragons Rosi-

ce v zimě, na jaře a na podzim 

roku 2015 pořádal soustředě-

ní v  Drahoníně a  Moravc, se 

zaměřením na sebeobranu, 

zkoušky a  závody. Pravidelně 

se účastnilo kolem 25 členů na-

šeho oddílu.

Vánoční turnaj
Ve čtvrtek 3.  12.  2015 se 

konal v  tělocvičně ZŠ Rosice 

už tradiční oddlíový miku-

lášký turnaj. Soutežilo se ve 

třech kategoriích, a  to kihon 

ido, kata a  volný styl. Členové 

Karate Dragons se zúčastnili 

v hojném počtu a výledky jsou 

následující:

Kihon ido:

1. místo Vít Klapal

2. místo Martin Polák

3. místo Kristián Bobrov

Kata:

1. místo Alexandr Mazmanov

2. místo Lukáš Zrůstek

3. místo Lenka Horáčková

Volný styl:

1. místo Alexandr Mazmanov

2. místo Kata team (Lytvynyšy-

nová, Horáčková, Skácelová)

3. místo Jakub Zrůstek

Náš oddíl, za podpory města 

Rosice, pořádá 14. 1. 2016 první 

kolo mistrovství JMK v karate, 

které se bude konat ve školní 

tělocvičně v  Rosicích. Podívat 

se může přijít každý, komu se 

líbí tento druh bojového umě-

ní. Tímto jste všichni srdečně 

zváni.

Karate Club Dragons Rosi-

ce přeje všem do nového roku 

2016 spoustu dračí energie.

Roman Lysoněk

Trenér oddílu

Foto: archiv Karate Club Dragons

56 ROSA 2/2016



TJ SOKOL ROSICE
ODDÍL SILOVÉHO TROJBOJE
DALŠÍ MEDAILE PRO TJ SOKOL A DŮSTOJNÁ 
REPREZENTACE MĚSTA ROSICE

V sobotu 12. prosince 2015 se v Ostravě Vítkovicích konalo 24. mistrovství Moravy v benčpresu 

mužů a žen. Za TJ Sokol Rosice se této mistrovské soutěže zúčastnili 2 závodníci. Oba se umístili 

na medailových místech.

Michal Kala v  kategorii do 

105 kg obsadil 3. místo výko-

nem 190 kg.

Martin Šumbera v  katego-

rii nad 120 kg zvítězil, obsadil 

1. místo výkonem 260 kg.

Výsledky v jejich

kategoriích:

Kat. do 105 kg

1.  Milan Greguš

Sporting APIS Praha 230 kg

2.  Michal Krček

TJ Olympia Zlín 220 kg

3.  Michal Kala

TJ Sokol Rosice 190 kg

Kat. nad 120 kg

1.  Martin Šumbera

TJ Sokol Rosice 260 kg

2.  Karel Vavrečka

KST Kuřim 245 kg

3.  Milan Mrázek 

TJ Sokol Lanžhot 165 kg

V  absolutním pořadí v  sou-

těži obsadil Martin Šumbera 

2. místo.

Blahopřejeme našim borcům 

za skvělé výkony a umístění!!!

Pavel Procházka

2. MISTROVSTVÍ ČESKÉ REPUBLIKY 
V SILOVÉM TROJBOJI RAW MASTERS

V neděli 10. ledna 2016 se v Sedlčanech konalo Mistrovství České republiky v silovém trojboji RAW masters. 

Za oddíl silového trojboje TJ Sokol Rosice se této mistrovské soutěže zúčastnil Petr Lahoda v kategorii M1 

do 120 kg. Ve své kategorii zvítězil a získal pro TJ Sokol Rosice další titul „Mistr České republiky“.

Výsledky v  kategorii M1 do 

120 kg:

dřep benčpres pozved celkem

1.  Petr Lahoda

TJ Sokol Rosice

260 kg, 185 kg, 255 kg, 

700 kg

2.  Pavel Čurda

SK Jiskra Bílina

250 kg, 160 kg, 270 kg, 680 kg

3.  Roman Svoboda

TJ Spartak Pelhřimov

232,5 kg,165 kg, 265 kg, 

662,5 kg

… a další…

Petr, jak je vidět po delší 

přestávce, kterou měl ze zdra-

votních důvodů, začíná opět 

přicházet do dobré formy a  je 

možné, že bude opět nomino-

ván na evropské nebo světové 

mistrovské soutěže.

Petrovi blahopřejeme a  dě-

kujeme za velmi dobrou repre-

zentaci města Rosice, oddílu 

a TJ Sokol Rosice!

Pavel Procházka
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ORIENTAČNÍ BĚH
NOVÝ SPORT V ROSICÍCH

Od podzimu loňského roku 

sídlí v Rosicích nový sportovní 

oddíl  – Beta Ursus Orientee-

ring, zabývající se orientačním 

během. Klub není úplně nový, 

založen byl a na jihozápadním 

Brněnsku působí od roku 2010 

a  v  Rosicích uspořádal v  uply-

nulých letech čtyři závody Jiho-

moravské ligy.

Členové klubu zejména z řad 

mládeže trénují s  mapou v  le-

sích v blízkém okolí Rosic – na 

Kývalce, u  Zastávky, Babic, 

Zbraslavi, Litostrova, Říček 

nebo Veverských Knínic aj.

Z  podnětu členů klubu 

také od září  2015 funguje při 

SVČ  Rosice kroužek orientač-

ního běhu, jehož cílem je naučit 

děti orientovat se pomocí spe-

ciální mapy pro orientační běh 

v neznámém lese a postupně je 

tak připravit na účast na závo-

dech. Hlavní vedoucí kroužku 

Nataša Richterová má s  tímto 

sportem mnohaleté zkušenosti.

O  orientačním běhu se ně-

kdy říká, že má ze všech spor-

tů největší sportoviště  – je 

jím celá příroda. A  protože se 

závodí pokaždé v  jiném lese 

nebo jiném městě, je každý zá-

vod jiný  – prostě žádná nuda. 

Orientačnímu běhu se mohou 

věnovat děti, dospělí i  aktiv-

ní senioři, obtížnost tratí na 

závodech je přizpůsobena je-

jich zkušenostem a  fyzickým 

možnostem.

Pokud byste si chtěli tento 

sport vyzkoušet, ozvěte se nám 

na tel. 775 057 588 nebo e-mail 

betaursus.cz@gmail.com, rádi 

vám vše ukážeme a vysvětlíme. 

Volná místa jsou i  v  kroužku 

při SVČ.

Miloš Dvořák

Foto: Miloš Dvořák

Foto: Oldřich Denemarek Výřezy rosické mapy s trasou v zámecké zahradě
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